




Vážení spoluobčané, 

prožíváme adventní čas, čas příprav na Vánoce, čas bilancování a hodnocení uplynulých 
dnů.  Každý jsme končící rok prožili se svými starostmi a radostmi. Pro někoho to byl rok 
šťastný a  radostný, pro někoho dalšího zase smutný. Vzhledem k  tomu, jaká doba nás 
provází, převažuje asi v každém z nás někdy pocit, že toho smutného by nemuselo být 
tolik.
 Po dlouhém jaru, které jsme prožili s koronavirovou pandemií pod tíhou nejrůznějších 
opatření a v nouzovém stavu, přišlo léto dávající naději na vypořádání se s nákazou, aby 
se na podzim rozšířila o to více. K tomu se přidávají ze všech stran informace o zdražování 
energií, zboží a rostoucí inflaci. Nečeká nás snadné období a je těžké, ale zároveň nutné 
si zachovat určitou dávku optimismu a nadějí do dalších dnů. Ale všichni víme, že radosti 
a dobrých věcí je okolo nás pořád spoustu, jen je musíme chtít vidět.
 I z hlediska obce to nebyl lehký rok, kdy ne všechny akce se nám podařilo zrealizovat 
a musely být odloženy nebo přesunuty na další období. Jak všichni víme obec zasáhly 
nebývale silné povodně, velkou část roku jsme byli omezeni komplikovanou opravou 
plynovodu a v závěru roku pak opravou mostu. Ta sice přinesla velké dopravní omezení 
a komplikace nejen pro naše občany, ale realizační firma pracovala intenzívně a veškeré 
práce i vícepráce probíhaly dle harmonogramu. Podařilo se opravit další část chodníků 
v místní části Příčný Dombas, opraveny byly chodníky v parku,  ve spolupráci s městem 
Vyškov byla realizována nutná oprava komunikace z Kašparova směrem do Nosálovic. 
Zrealizována a dokončena byla největší plánovaná investice -  zateplení a fasáda našeho 
kulturního domu. 
 Na zasedání zastupitelstva jsme schválili rozpočet obce pro příští rok a stojí před námi 
další výzvy, které budeme chtít splnit.
 Děkuji všem, kteří se v tomto roce podíleli na chodu obce, všem zaměstnancům, za-
stupitelům, panu místostarostovi. Děkuji všem spolkům a organizacím za jejich činnost 
a stejně jako v loňském roce jim přeji, aby ji mohli dělat v tom roce příštím v plném roz-
sahu.

Vážení čtenáři našeho zpravodaje,

jménem zastupitelstva naší obce přeji všem krásně prožitý zbylý adventní čas a klidné, 
ve zdraví prožité vánoční svátky. Věnujte svůj čas svým blízkým, věnujte ho zamyšlení, 
zklidnění a vzpomínkám na prožité chvíle uplynulého roku. Vzpomínkám i těm, kteří nás 
opustili a které nosíme a budeme i nadále nosit ve svých srdcích.

Do nového roku vám přeji štěstí, hromadu zdraví, lásky, spokojenosti a naděje.

 JUDr. Zuzana Hermanová
starostka obce 
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Zastupitelstvo obce se od minulého vydání zpravodaje sešlo 3x. Mj. projednávalo:  

- Volba přísedících Okresního soudu ve Vyškově
- Obecně závazné vyhlášky o poplatcích ze psů, z užívání veřejného prostranství   
 a za obecní systém odpadového hospodářství (všechny poplatky zůstaly na stávající   
 úrovni)
- Kupní smlouva na pozemky p.č. 1738/41 a 1738/42 v k.ú. Drnovice
- Žádost o dílčí pozemkovou úpravu
- Finanční pomoc obcím postižených tornádem
- Kupní smlouva na pozemek p.č. 903 v k.ú. Drnovice 
- Směnná smlouva pozemků p.č. 2689 a p.č. 2249 v k.ú. Drnovice
- Žádost o zřízení přístupové cesty na obecních pozemcích
- Prodej části pozemku p.č. 2671 v k.ú. Drnovice
- Výběrové řízení na projekt energetických úspor na ZŠ
- Dohoda o členství v JSDH
- Plán inventur na rok 2021 
- Rozpočtové opatření 
- Rozpočet obce Drnovice na rok 2022
- Kupní smlouva na pozemek parc.č. 2274 v k.ú. Drnovice
- Žádost o dotaci – rekonstrukce Staré fary
- Strategický plán rozvoje obce
- Zprávy z jednání rady obce

Rada obce na svých zasedáních mj. projednávala:

- Výběrové řízení na akci: Zpracování analýzy vhodnosti pro přípravu energeticky úspor-
ného projektu řešeného metodou EPC pro ZŠ Drnovice. Předpokládaná cena zakázky 
je 500 tis. Kč bez DPH. Osloveni k podání nabídek budou: VŠB TU Ostrava, Výzkumné 
energetické centrum (VEC), EPP Bohemia s.r.o., LOYD GROUP s.r.o.. 

- Výběrové řízení na  akci: Zpracování zadávací dokumentace pro veřejnou zakázku 
na projekt řešený metodou EPC. Předpokládaná cena zakázky je 500 tis. Kč bez DPH. 
Osloveni k  podání nabídek budou: VŠB TU Ostrava, Výzkumné energetické centrum 
(VEC), EPP Bohemia s.r.o., LOYD GROUP s.r.o.. 

- Žádost spolku Kočičí sen, z.s. o příspěvek na léčbu sraženého kocoura v naší obci. Rada 
poskytla dar na činnost spolku ve výši 5000,- Kč. 

- Žádosti o odkup pozemků
- Deklarace potřebnosti a finanční podpory sociálních služeb. 
- Projednání zápisů Komise životního prostředí  
- Žádost o opravu obecní dešťové kanalizace 
- Žádost o umístění dopravní značky „Zákaz stání“ s dodatkovou tabulkou „Mimo vozi-

del RD Za lesní správou“. Žádost podali obyvatelé ulice Za lesní správou. Žádost nebyla 
schválena
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- Žádost o  souhlas zřizovatele s  přijetím účelově určeného finančního daru od  Wo-
men for Women, o.p.s., v rámci projektu obědy pro děti, podal ředitel Základní školy 
Mgr. Zemánek. Dar bude škole poskytnut ve dvou etapách: pro období do 31.12. 2021 
ve výši 8744,- Kč, pro období 1.1. 2022 do 30.6. 2022 ve výši 21 480,- Kč. 

- Dodatek ke smlouvě o sdružených službách dodávky plynu. Dodatek se uzavírá se spo-
lečností Quantum, a.s.. Jeho předmětem je navýšení ceny plynu za MWh za období 1.9. 
2021 do 31.12. 2022. Cena za MWh činí 640,- Kč. Cena je jednosložková.

- Cenová nabídka společnosti Quantum, a.s. na  dodávku plynu na  roky 2023 a  2024. 
Cena na rok 2023 činí 690,- Kč/MWh, rok 2024 – 680,- Kč/MWh. 

- Žádosti o přijetí do DPS 
- Žádosti o přidělení obecního bytu 
- Projednání smlouvy o výpůjčce mobilní sirény na základě projektu „Rozšíření varovné-

ho informačního systému Jihomoravského kraje“. Smlouva se uzavírá mezi JMK a obcí. 
- Cenové nabídky na zpracování a administraci žádosti o dotaci na akci „Budova staré 

fary – rekonstrukce a vznik komunitního centra s knihovnou“. Nabídku předložila firma 
Grantex ADVISORY GROUP a RPA Dotace, s.r.o.. Rada schválila využití služeb a uzavření 
smlouvy s firmou GRANTEX. 

- Souhlas zřizovatele s investičními záměry Základní školy Drnovice. 
- Záměr směny nemovitostí. Jedná se o  směnu pozemků p.č. 2211/61, 2211/116, 

2212/124, 2212/149, 2212/152, 2222/37, 3539/20, 3539/59 v k.ú. Vyškov, ve vlastnictví 
obce Drnovice. Směněna proběhne za pozemky: p.č. 1130/120, 1130/136, 1130/137, 
2401, 2431, 2436, 2243 v k.ú. Drnovice u Vyškova ve vlastnictví města Vyškov. 

- Organizace setkání se zasahujícími hasiči při letošních povodních. 
- Setkání s občany v rámci Programu rozvoje obce 
- Žádost o udělení výjimky z pořadníku zájemců o byt v DPS. Žadatel odůvodňuje před-

nostní umístění špatným zdravotním stavem, což dokládá vyjádřením ošetřující lékař-
ky. S ohledem na pravidla přidělování bytů, počet bytů a zdravotní stav obyvatel v DPS, 
byla žádost zamítnuta.

- Cenová nabídka na  opravu komunikace v  dolní částí Trávníky, u  potoka. Jedná se 
o nový asfaltový povrch, který je nutný provést po všech zde provedených opravách, 
naposledy po reko kanalizace. 

- Obci bylo nabídnuto partnerství v projektu Na kole dětem 2022, jeho 13. ročníku. Pro-
jekt na pomoc onkologicky nemocným dětem zaštiťuje Josef Zimovčák a naše obec 
bude konečnou zastávkou 6. etapy dne 7.6.2021.

- Projednání zápisu z dílčího přezkoumání hospodaření obce za rok 2021. Přezkum pro-
běhl 4. a 5.10. 2021. Nebyly shledány závažné chyby a nedostatky. 

- Protokol o kontrole obce provedené Hasičským záchranný sborem dne 29.9. 2021. – 
- Sdělení Okresního soudu ve Vyškově, že proti navrženému kandidátovi do fc přísedící-

ho, Ing. Antonínu Bastlovi, nemá námitek. 
- Plán organizace školního roku 2021/22 předložila ředitelka MŠ Květoslava Synková. 

Školka bude uzavřena o vánočních prázdninách od 23.12. 2021 do 2.1. 2022, o hlav-
ních prázdninách od 18.7. 2022 do 31.8. 2022. 
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- Žádost o změnu účelu čerpání dotace na rok 2021 podal spolek Drnovický seniorklub, z.s.. 
- Zastupitelstvo JmK dne 23.9. 2021 schválilo výši finančního příspěvku obcí do Fondu 

IDS pro rok 2022 a roky následující, která činí 100,- Kč na jednoho obyvatele a rok. Část-
ka bude zařazena do rozpočtu na rok 2022. 

- Končí pětiletá smlouva o bezúplatném užívání digitálních radiostanic, která byla uza-
vřena mezi obcí a HZS JmK. Radiostanice používá JSDH obce. Ředitel územního odbo-
ru HZS žádá o vyjádření, zad má obec zájem o bezúplatný převod do majetku obce. 

- Cenová nabídka na zpracování Koncepce zmírnění dopadů změny klimatu v obci Dr-
novice. Nabídku podala Nadace Partnerství Brno. Cena za  zpracování koncepce činí 
89 540,- vč. DPH. 

- Smlouva o poskytnutí dotace z rozpočtu JmK v rámci dotačního programu: Podpora 
boje proti suchu, zadržení vody v krajině a následná péče o zeleň na území JmK. Před-
mětem smlouvy je dotace na realizaci projektu „Koncepce obce Drnovice ke zmírnění 
klimatických změn“. Výše dotace je 53 724,- Kč. 

- Smlouva o poskytnutí dotace z rozpočtu JmK. Předmětem smlouvy je poskytnutí úče-
lové investiční a  neinvestiční podpory na: „Drnovice záplavy 2021“. Výše dotace činí 
250 000,- Kč. 

- Oznámení společnosti Respono, a.s. o zvýšení cen s platností od 1.1. 2022. Komunální 
odpad +7%, bio odpad +7%. Papír, plast a sklo zůstávají na stávajících cenách. –

- Sdělení ke  směně pozemků p.č. 1130/120, 1130/136, 1130/137, 2401, 2431, 2436, 
2443, 2420 v k.ú. Drnovice u Vyškova. Zastupitelstvo města Vyškova schválilo záměr 
na směnu uvedených pozemků. Rada obce schvaluje zaslání městu Vyškovu nabídku 
pozemků, jejichž záměr směny byl schválen na minulém zasedání, ke směně.Termín 
zasedání zastupitelstva obce se stanovuje na 10.11. 2021. 

- Rada obce schválila podání žádosti o odkup části pozemku p.č. 1460/1 v k.ú. Drnovice 
u Vyškova ve vlastnictví Vojenských lesů a statků ČR, s.p.. Jedná se o část pozemku pod 
rozhlednou Chocholík. 

- Výkaz zisků a ztrát příspěvkové organizace MŠ Drnovice k 30.9.2021
  
- Projednání návrhu rozpočtu výnosů a nákladů ZŠ Drnovice na rok 2022.
 Rada rozpočet výnosů a nákladů MŠ Drnovice na rok 2022 schvaluje.

-  Oznámení VaK Vyškov a.s. o navýšení ceny vodného a stočného. Od 1.1. 2022 bude 
cena za vodné a stočné 99,99 Kč vč. DPH. 

- Projednání vyúčtování nákladů za teplo na stadionu. 
- Cenová nabídka na obnovu a rozšíření kamerového systému. Nově bude monitorován 

i prostor OÚ. Nahrazeny budou venkovní kamery. Nabídku podala firma Fedas PV s.r.o.. 
Celková cena činí 238 739,05 Kč vč. DPH.  

- Žádost obyvatel Nového Dombasu o proplacení nákladů spojených s výsadbou 13 ks 
stromů okrasné třešně v uvedené ulici. Cena za jeden strom činí 3500,- Kč. Problémem 
je, že plánovaná výsadba má proběhnout na pozemku, ve kterém se nachází inženýr-
ské sítě. O posouzení žádosti bude požádána KŽP. 
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Kultura
Stejně jako v loňském roce nám epidemiologická situace doporučuje upustit od tradič-
ních předvánočních akcí. Takže ani letos si nezazpíváme koledy na  návsi. Museli jsme 
také zrušit připravovaný vánoční koncert. Na 14.1. 2022 je plánován Obecní a školní ples, 
bohužel i ten je momentálně v ohrožení. Víceméně počítáme s tím, že se neuskuteční. 

Kalendář 2022
Nový obecní kalendář byl sestaven z fotografií, které poskytli zastupitelé naší obce. Tímto 
kalendářem chceme uctít památku zesnulého zastupitele Ing. Vladimíra Foltánka, který 
se v minulých letech na tvorbě kalendářů velmi aktivně podílel. 

Odpady
Je to již evergreen a možná trochu nepříjemné téma, ale stále nás trápí nakládání s od-
pady jak v obci, tak v jejím okolí. Stále nalézáme černé skládky a odpadky na místech, 
do kterých nepatří. Společnost Respono odebírá odpady všeho druhu od občanů zdar-
ma. Novinkou je i zpětný odběr pneumatik bez poplatku. 
 Momentálně pracujeme na  projektové dokumentaci sběrného místa v  Drnovicích. 
Snad se situace bude lepšit a všichni si uvědomíme, jak se chovat k životnímu prostředí. 

Šmejdi
Ruku v ruce s krachujícími energetickými společnostmi jdou nové společnosti, za kterými 
se vesměs schovávají stejní lidé, kteří nás už jednou dostali do problémů. Dejte prosím 
velký pozor na to, kdo vám co slibuje, a co dokáže splnit. Než někomu podepíšete novou 
dodavatelskou smlouvu, poraďte se, prověřte si zda se jedná o silnou a stabilní společ-
nost, a nenechte se nalákat na ceny, které ve skutečnosti jsou mnohem vyšší, než jaké 
vám budou představeny. 

                                                                                                 Jiří Dvořák, místostarosta 

Rozpočet 2022
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2022
Schválený 
rozpočet

v tis.Kč

A) PŘÍJMY
Tř.1 Daňové příjmy 38 800,0
Tř.2 Nedaňové příjmy 4 308,0
Tř.3 Kapitálové příjmy 100,0 Prodej inv.majetku (pozemky, stroje,..)

Tř.4 Přijaté transfery 1 179,9
Neinvestiční přijaté transfery 1 179,9

4112  - z toho Neinv.přij.tran.ze SR v rámci souhr.dotačního vztahu 842,9 Výkon st.správy

4116 Ost.neinv.přij.transfery ze SR 300,0 MPO-energ.úsporný projekt budovy ZŠ

4121 Neinv.přij.transfery od obcí 15,0 Obec Ježkovice  (hasiči)

4121 Neinv.přij.transfery od obcí 1,0 Obec Luleč (pečovatelka)

4121 Neinv.přij.transfery od obcí 21,0 Obec Nemojany (hasiči, pečovatelka)

Investiční přijaté transfery 0,0
PŘÍJMY CELKEM 44 387,9

B) VÝDAJE 
22xx Doprava 8 940,0

Tř.5 Běžné výdaje 4 540,0 Opravy komunikací, chodníků, zimní údržba

2292 5193  - z toho Výdaje na doprav.obslužnost 240,0 Příspěvek na financování IDS JMK 

Tř.6 Kapitálové výdaje 4 400,0
23xx Vodní hospodářství  (Vodovody a kanalizace) 200,0

Tř.5 Běžné výdaje 200,0 Běžné opravy a údržba vodovů a kanalizací

Tř.6 Kapitálové výdaje 0,0
31xx Vzdělávání a školské služby 9 715,0

Tř.5 Běžné výdaje 7 315,0
3111 5331  - z toho Neinv.příspěvky zřízeným přísp.organizacím 2 815,0 MŠ Drnovice, IČ:71006001

3113 5331 Neinv.příspěvky zřízeným přísp.organizacím 3 900,0 ZŠ Drnovice, IČ: 46271091

Tř.6 Kapitálové výdaje 2 400,0 zateplení budovy MŠ

33xx Kultura, církve a sdělovací prostředky 2 250,0
Tř.5 Běžné výdaje 2 250,0 Knihovna, SPOZ, KD, zpravodaj, kultur.památky

Tř.6 Kapitálové výdaje 0,0
34xx Tělovýchova a zájmová činnost 7 300,0

Tř.5 Běžné výdaje 3 300,0 Hřiště, stadion (vč.demolice tribuny B)

3429 5222  - z toho Neinv.transfery spolkům 900,0 v návrhu rozpočtu - celkový objem fin.prostředků pro všechny organizace 
a FO

Tř.6 Kapitálové výdaje 4 000,0 stadion, zadní hřiště, pódium v parku

36xx Bydlení, komunální služby a územní rozvoj 23 665,0
Tř.5 Běžné výdaje 5 205,0 Komun.služby, veř.osvětlení, hřbitov, byty, nebyty

3639 5329  - z toho Ost.neinv.transfery veř.rozpočtům 20,0 Svazek obcí "Drahanská vrchovina"

3639 5179 Příspěvky zájmovým sdružením PO 20,0 Členský příspěvek - SMO ČR, SMS ČR

Tř.6 Kapitálové výdaje 18 460,0 St.fara-rekonstrukce

37xx Ochrana životního prostředí 8 980,0
Tř.5 Běžné výdaje 3 820,0 Nakládání s odpady, protipovod.opatření, veřejná zeleň

Tř.6 Kapitálové výdaje 5 160,0
43xx Sociální služby 2 290,0

Tř.5 Běžné výdaje 2 290,0 DPS (byty), pečovatelská služba

4359 5321 Neinv.transfery obcím 350,0 Město Vyškov (sociální služby)

Tř.6 Kapitálové výdaje 0,0
52xx Civilní připravenost na krizové stavy 150,0

Tř.5 Běžné výdaje 150,0
Tř.6 Kapitálové výdaje 0,0

53xx Bezpečnost a veřejný pořádek 106,0
Tř.5 Běžné výdaje 106,0 Kamery

5311 5321  - z toho Neinv.transfery obcím 6,0 Veřejnoprávní smlouva-Vyškov

Tř.6 Kapitálové výdaje 0,0
55xx Požární ochrana a IZS 740,0

Tř.5 Běžné výdaje 740,0
Tř.6 Kapitálové výdaje 0,0

61xx St.moc, st.správa, územní samospráva a PS 7 437,0
Tř.5 Běžné výdaje 7 437,0 Zastupitelstvo obce,  činnost místní správy, volby

6171 5321  - z toho Neinv.transfery obcím 17,0 Město Vyškov (přestupky)

Tř.6 Kapitálové výdaje 0,0
63xx Finanční operace 355,0

Tř.5 Běžné výdaje 355,0 Zúčtování DPPO 2021 a odvody DPH v roce 2022, Bank.poplatky

Tř.6 Kapitálové výdaje 0,0
64xx Ostatní činnosti 15,0

Tř.5 Běžné výdaje 15,0 Vratky dotací-volby, ZŠ průtok.dotace

Tř.6 Kapitálové výdaje 0,0

Tř.5 Běžné výdaje celkem 37 723,0
Tř.6 Kapitálové výdaje celkem 34 420,0

VÝDAJE CELKEM 72 143,0

-27 755,1

 -  rozpočet je schválen jako schodkový a bude pokryt z ušetřených prostředků z minulých let (viz bod D).

D) REKAPITULACE FINANCOVÁNÍ
Financování - příjmová část

Stav finančních prostředků k 1.1. - ZBÚ 49 492,4
Stav finančních prostředků k 1.1.- účet FRB 406,4
Příjmy celkem 44 387,9 Rozpočtované na rok 2022

Akt.dlouhodobé operace řízení likvidity-příjmy 0,0  

Čerpání fin.prostředků z úvěrů 0,0
Celkem financování - příjmová část 94 286,7

Financování - výdajová část
Výdaje celkem 72 143,0 Rozpočtované na rok 2022

Splátky dlouhod.přijatých půjček 0,0
Opravné položky k finančním operacím 0,0  

Celkem financování - výdajová část 72 143,0

22 143,7 Předpokládaný stav fin.prostředků k 31.12.

Schválený rozpočet je na internerových stránkách obce zveřejněn v úplném znění na adrese :
"http://www.oudrnovice.cz/obecni-urad/uredni-deska/".    
Cesta: http://www.oudrnovice.cz → OBECNÍ ÚŘAD → ÚŘEDNÍ DESKA → Rozpočet obce

Do listinné podoby rozpočtu je možné nahlédnout v úředních hodinách v kanceláři Obecního úřadu.
Vyvěšeno dne         23.11.2021
Sňato dne              31.12.2021
Schváleno OZ dne   8.12.2021, usnesením č.5

Ve schváleném rozpočtu na rok 2022 jsou zahrnuty rozpočty fondů obce:
- Sociální fond: tvorba fondu ve výši 250.000,-Kč, čerpání  fondu ve výši 320.000,-Kč
- Fond rozvoje bydlení: tvorba fondu ve výši 32.000,-Kč, čerpání fondu ve výši 0,-Kč

OBEC DRNOVICE   -   schválený rozpočet na rok 2022 

Stav finančních prostředků k 31.12. 
          (saldo příjmů a výdajů)

Poznámka

C) FINANCOVÁNÍ = Příjmy celkem - Výdaje celkem  
      (+přebytek/ - schodek)

Odvět.
tříd. 

Druh. 
Třídění

Závazný ukazatel
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2022
Schválený 
rozpočet

v tis.Kč

A) PŘÍJMY
Tř.1 Daňové příjmy 38 800,0
Tř.2 Nedaňové příjmy 4 308,0
Tř.3 Kapitálové příjmy 100,0 Prodej inv.majetku (pozemky, stroje,..)

Tř.4 Přijaté transfery 1 179,9
Neinvestiční přijaté transfery 1 179,9

4112  - z toho Neinv.přij.tran.ze SR v rámci souhr.dotačního vztahu 842,9 Výkon st.správy

4116 Ost.neinv.přij.transfery ze SR 300,0 MPO-energ.úsporný projekt budovy ZŠ

4121 Neinv.přij.transfery od obcí 15,0 Obec Ježkovice  (hasiči)

4121 Neinv.přij.transfery od obcí 1,0 Obec Luleč (pečovatelka)

4121 Neinv.přij.transfery od obcí 21,0 Obec Nemojany (hasiči, pečovatelka)

Investiční přijaté transfery 0,0
PŘÍJMY CELKEM 44 387,9

B) VÝDAJE 
22xx Doprava 8 940,0

Tř.5 Běžné výdaje 4 540,0 Opravy komunikací, chodníků, zimní údržba

2292 5193  - z toho Výdaje na doprav.obslužnost 240,0 Příspěvek na financování IDS JMK 

Tř.6 Kapitálové výdaje 4 400,0
23xx Vodní hospodářství  (Vodovody a kanalizace) 200,0

Tř.5 Běžné výdaje 200,0 Běžné opravy a údržba vodovů a kanalizací

Tř.6 Kapitálové výdaje 0,0
31xx Vzdělávání a školské služby 9 715,0

Tř.5 Běžné výdaje 7 315,0
3111 5331  - z toho Neinv.příspěvky zřízeným přísp.organizacím 2 815,0 MŠ Drnovice, IČ:71006001

3113 5331 Neinv.příspěvky zřízeným přísp.organizacím 3 900,0 ZŠ Drnovice, IČ: 46271091

Tř.6 Kapitálové výdaje 2 400,0 zateplení budovy MŠ

33xx Kultura, církve a sdělovací prostředky 2 250,0
Tř.5 Běžné výdaje 2 250,0 Knihovna, SPOZ, KD, zpravodaj, kultur.památky

Tř.6 Kapitálové výdaje 0,0
34xx Tělovýchova a zájmová činnost 7 300,0

Tř.5 Běžné výdaje 3 300,0 Hřiště, stadion (vč.demolice tribuny B)

3429 5222  - z toho Neinv.transfery spolkům 900,0 v návrhu rozpočtu - celkový objem fin.prostředků pro všechny organizace 
a FO

Tř.6 Kapitálové výdaje 4 000,0 stadion, zadní hřiště, pódium v parku

36xx Bydlení, komunální služby a územní rozvoj 23 665,0
Tř.5 Běžné výdaje 5 205,0 Komun.služby, veř.osvětlení, hřbitov, byty, nebyty

3639 5329  - z toho Ost.neinv.transfery veř.rozpočtům 20,0 Svazek obcí "Drahanská vrchovina"

3639 5179 Příspěvky zájmovým sdružením PO 20,0 Členský příspěvek - SMO ČR, SMS ČR

Tř.6 Kapitálové výdaje 18 460,0 St.fara-rekonstrukce

37xx Ochrana životního prostředí 8 980,0
Tř.5 Běžné výdaje 3 820,0 Nakládání s odpady, protipovod.opatření, veřejná zeleň

Tř.6 Kapitálové výdaje 5 160,0
43xx Sociální služby 2 290,0

Tř.5 Běžné výdaje 2 290,0 DPS (byty), pečovatelská služba

4359 5321 Neinv.transfery obcím 350,0 Město Vyškov (sociální služby)

Tř.6 Kapitálové výdaje 0,0
52xx Civilní připravenost na krizové stavy 150,0

Tř.5 Běžné výdaje 150,0
Tř.6 Kapitálové výdaje 0,0

53xx Bezpečnost a veřejný pořádek 106,0
Tř.5 Běžné výdaje 106,0 Kamery

5311 5321  - z toho Neinv.transfery obcím 6,0 Veřejnoprávní smlouva-Vyškov

Tř.6 Kapitálové výdaje 0,0
55xx Požární ochrana a IZS 740,0

Tř.5 Běžné výdaje 740,0
Tř.6 Kapitálové výdaje 0,0

61xx St.moc, st.správa, územní samospráva a PS 7 437,0
Tř.5 Běžné výdaje 7 437,0 Zastupitelstvo obce,  činnost místní správy, volby

6171 5321  - z toho Neinv.transfery obcím 17,0 Město Vyškov (přestupky)

Tř.6 Kapitálové výdaje 0,0
63xx Finanční operace 355,0

Tř.5 Běžné výdaje 355,0 Zúčtování DPPO 2021 a odvody DPH v roce 2022, Bank.poplatky

Tř.6 Kapitálové výdaje 0,0
64xx Ostatní činnosti 15,0

Tř.5 Běžné výdaje 15,0 Vratky dotací-volby, ZŠ průtok.dotace

Tř.6 Kapitálové výdaje 0,0

Tř.5 Běžné výdaje celkem 37 723,0
Tř.6 Kapitálové výdaje celkem 34 420,0

VÝDAJE CELKEM 72 143,0

-27 755,1

 -  rozpočet je schválen jako schodkový a bude pokryt z ušetřených prostředků z minulých let (viz bod D).

D) REKAPITULACE FINANCOVÁNÍ
Financování - příjmová část

Stav finančních prostředků k 1.1. - ZBÚ 49 492,4
Stav finančních prostředků k 1.1.- účet FRB 406,4
Příjmy celkem 44 387,9 Rozpočtované na rok 2022

Akt.dlouhodobé operace řízení likvidity-příjmy 0,0  

Čerpání fin.prostředků z úvěrů 0,0
Celkem financování - příjmová část 94 286,7

Financování - výdajová část
Výdaje celkem 72 143,0 Rozpočtované na rok 2022

Splátky dlouhod.přijatých půjček 0,0
Opravné položky k finančním operacím 0,0  

Celkem financování - výdajová část 72 143,0

22 143,7 Předpokládaný stav fin.prostředků k 31.12.

Schválený rozpočet je na internerových stránkách obce zveřejněn v úplném znění na adrese :
"http://www.oudrnovice.cz/obecni-urad/uredni-deska/".    
Cesta: http://www.oudrnovice.cz → OBECNÍ ÚŘAD → ÚŘEDNÍ DESKA → Rozpočet obce

Do listinné podoby rozpočtu je možné nahlédnout v úředních hodinách v kanceláři Obecního úřadu.
Vyvěšeno dne         23.11.2021
Sňato dne              31.12.2021
Schváleno OZ dne   8.12.2021, usnesením č.5

Ve schváleném rozpočtu na rok 2022 jsou zahrnuty rozpočty fondů obce:
- Sociální fond: tvorba fondu ve výši 250.000,-Kč, čerpání  fondu ve výši 320.000,-Kč
- Fond rozvoje bydlení: tvorba fondu ve výši 32.000,-Kč, čerpání fondu ve výši 0,-Kč

OBEC DRNOVICE   -   schválený rozpočet na rok 2022 

Stav finančních prostředků k 31.12. 
          (saldo příjmů a výdajů)

Poznámka

C) FINANCOVÁNÍ = Příjmy celkem - Výdaje celkem  
      (+přebytek/ - schodek)

Odvět.
tříd. 

Druh. 
Třídění

Závazný ukazatel



Webové stránky naší obce, tentokrát Smart Info

V době, kdy čtete tyto řádky je snad už aktivní nová služba pro zasílání zpráv. Protože v době, 
kdy vytvářím příspěvek do Zpravodaje tomu tak ještě není. Proč dochází ke změně? 
 Doručitelnost informací (hlášení rozhlasu, novinky, kulturní akce, …), které jsme posíla-
li přes Informace e-mailem se snížila. Snížila se proto, že Google a jemu „podobní“ zásadně 
změnili pravidla pro určení e-mailu za spam a náš e-mail (doména) s hromadně rozesílaným 
hlášením mohl být vyhodnocený jako nevyžádaný. To je důvod, proč začneme využívat služ-
bu Smart Info e-mail a SMS. Díky této službě si budete moci vybrat, jaký typ zprávy chcete 
dostávat. Nově přidáme na web i hlášení v textové podobě. Hlavně pro ty, kteří nevyužívají 
e-mail ani mobilní aplikaci V obraze. 
 Akce v kulturním domě jsou stále na minimu, proto pokud chcete někomu ukázat, jak vypadá 
po rekonstrukci, je tu Virtuální prohlídka. Najdete ji pod obec/kulturni-dum/virtualni-prohlidka.
O tom ale není třeba se rozepisovat ve Zpravodaji. Stačí zadat www.drnovice.eu. A pokud 
máte nápad, co by ještě mohlo na stránkách být, nápad na vylepšení, kritický leč objektivní 
názor, napište. Každopádně - přijďte „pobejt“.
 Závěrem využívám této příležitosti a chtěl bych všem popřát klidné prožití Svátků Vánoč-
ních a ať se nám příští rok plní webové stránky kulturními a sportovními akcemi a slovo posi-
tivní je spojováno jen s naší dobrou náladou.

Ing. Ota Formánek, Ph.D. 
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2022
Schválený 
rozpočet

v tis.Kč

A) PŘÍJMY
Tř.1 Daňové příjmy 38 800,0
Tř.2 Nedaňové příjmy 4 308,0
Tř.3 Kapitálové příjmy 100,0 Prodej inv.majetku (pozemky, stroje,..)

Tř.4 Přijaté transfery 1 179,9
Neinvestiční přijaté transfery 1 179,9

4112  - z toho Neinv.přij.tran.ze SR v rámci souhr.dotačního vztahu 842,9 Výkon st.správy

4116 Ost.neinv.přij.transfery ze SR 300,0 MPO-energ.úsporný projekt budovy ZŠ

4121 Neinv.přij.transfery od obcí 15,0 Obec Ježkovice  (hasiči)

4121 Neinv.přij.transfery od obcí 1,0 Obec Luleč (pečovatelka)

4121 Neinv.přij.transfery od obcí 21,0 Obec Nemojany (hasiči, pečovatelka)

Investiční přijaté transfery 0,0
PŘÍJMY CELKEM 44 387,9

B) VÝDAJE 
22xx Doprava 8 940,0

Tř.5 Běžné výdaje 4 540,0 Opravy komunikací, chodníků, zimní údržba

2292 5193  - z toho Výdaje na doprav.obslužnost 240,0 Příspěvek na financování IDS JMK 

Tř.6 Kapitálové výdaje 4 400,0
23xx Vodní hospodářství  (Vodovody a kanalizace) 200,0

Tř.5 Běžné výdaje 200,0 Běžné opravy a údržba vodovů a kanalizací

Tř.6 Kapitálové výdaje 0,0
31xx Vzdělávání a školské služby 9 715,0

Tř.5 Běžné výdaje 7 315,0
3111 5331  - z toho Neinv.příspěvky zřízeným přísp.organizacím 2 815,0 MŠ Drnovice, IČ:71006001

3113 5331 Neinv.příspěvky zřízeným přísp.organizacím 3 900,0 ZŠ Drnovice, IČ: 46271091

Tř.6 Kapitálové výdaje 2 400,0 zateplení budovy MŠ

33xx Kultura, církve a sdělovací prostředky 2 250,0
Tř.5 Běžné výdaje 2 250,0 Knihovna, SPOZ, KD, zpravodaj, kultur.památky

Tř.6 Kapitálové výdaje 0,0
34xx Tělovýchova a zájmová činnost 7 300,0

Tř.5 Běžné výdaje 3 300,0 Hřiště, stadion (vč.demolice tribuny B)

3429 5222  - z toho Neinv.transfery spolkům 900,0 v návrhu rozpočtu - celkový objem fin.prostředků pro všechny organizace 
a FO

Tř.6 Kapitálové výdaje 4 000,0 stadion, zadní hřiště, pódium v parku

36xx Bydlení, komunální služby a územní rozvoj 23 665,0
Tř.5 Běžné výdaje 5 205,0 Komun.služby, veř.osvětlení, hřbitov, byty, nebyty

3639 5329  - z toho Ost.neinv.transfery veř.rozpočtům 20,0 Svazek obcí "Drahanská vrchovina"

3639 5179 Příspěvky zájmovým sdružením PO 20,0 Členský příspěvek - SMO ČR, SMS ČR

Tř.6 Kapitálové výdaje 18 460,0 St.fara-rekonstrukce

37xx Ochrana životního prostředí 8 980,0
Tř.5 Běžné výdaje 3 820,0 Nakládání s odpady, protipovod.opatření, veřejná zeleň

Tř.6 Kapitálové výdaje 5 160,0
43xx Sociální služby 2 290,0

Tř.5 Běžné výdaje 2 290,0 DPS (byty), pečovatelská služba

4359 5321 Neinv.transfery obcím 350,0 Město Vyškov (sociální služby)

Tř.6 Kapitálové výdaje 0,0
52xx Civilní připravenost na krizové stavy 150,0

Tř.5 Běžné výdaje 150,0
Tř.6 Kapitálové výdaje 0,0

53xx Bezpečnost a veřejný pořádek 106,0
Tř.5 Běžné výdaje 106,0 Kamery

5311 5321  - z toho Neinv.transfery obcím 6,0 Veřejnoprávní smlouva-Vyškov

Tř.6 Kapitálové výdaje 0,0
55xx Požární ochrana a IZS 740,0

Tř.5 Běžné výdaje 740,0
Tř.6 Kapitálové výdaje 0,0

61xx St.moc, st.správa, územní samospráva a PS 7 437,0
Tř.5 Běžné výdaje 7 437,0 Zastupitelstvo obce,  činnost místní správy, volby

6171 5321  - z toho Neinv.transfery obcím 17,0 Město Vyškov (přestupky)

Tř.6 Kapitálové výdaje 0,0
63xx Finanční operace 355,0

Tř.5 Běžné výdaje 355,0 Zúčtování DPPO 2021 a odvody DPH v roce 2022, Bank.poplatky

Tř.6 Kapitálové výdaje 0,0
64xx Ostatní činnosti 15,0

Tř.5 Běžné výdaje 15,0 Vratky dotací-volby, ZŠ průtok.dotace

Tř.6 Kapitálové výdaje 0,0

Tř.5 Běžné výdaje celkem 37 723,0
Tř.6 Kapitálové výdaje celkem 34 420,0

VÝDAJE CELKEM 72 143,0

-27 755,1

 -  rozpočet je schválen jako schodkový a bude pokryt z ušetřených prostředků z minulých let (viz bod D).

D) REKAPITULACE FINANCOVÁNÍ
Financování - příjmová část

Stav finančních prostředků k 1.1. - ZBÚ 49 492,4
Stav finančních prostředků k 1.1.- účet FRB 406,4
Příjmy celkem 44 387,9 Rozpočtované na rok 2022

Akt.dlouhodobé operace řízení likvidity-příjmy 0,0  

Čerpání fin.prostředků z úvěrů 0,0
Celkem financování - příjmová část 94 286,7

Financování - výdajová část
Výdaje celkem 72 143,0 Rozpočtované na rok 2022

Splátky dlouhod.přijatých půjček 0,0
Opravné položky k finančním operacím 0,0  

Celkem financování - výdajová část 72 143,0

22 143,7 Předpokládaný stav fin.prostředků k 31.12.

Schválený rozpočet je na internerových stránkách obce zveřejněn v úplném znění na adrese :
"http://www.oudrnovice.cz/obecni-urad/uredni-deska/".    
Cesta: http://www.oudrnovice.cz → OBECNÍ ÚŘAD → ÚŘEDNÍ DESKA → Rozpočet obce

Do listinné podoby rozpočtu je možné nahlédnout v úředních hodinách v kanceláři Obecního úřadu.
Vyvěšeno dne         23.11.2021
Sňato dne              31.12.2021
Schváleno OZ dne   8.12.2021, usnesením č.5

Ve schváleném rozpočtu na rok 2022 jsou zahrnuty rozpočty fondů obce:
- Sociální fond: tvorba fondu ve výši 250.000,-Kč, čerpání  fondu ve výši 320.000,-Kč
- Fond rozvoje bydlení: tvorba fondu ve výši 32.000,-Kč, čerpání fondu ve výši 0,-Kč

OBEC DRNOVICE   -   schválený rozpočet na rok 2022 

Stav finančních prostředků k 31.12. 
          (saldo příjmů a výdajů)

Poznámka

C) FINANCOVÁNÍ = Příjmy celkem - Výdaje celkem  
      (+přebytek/ - schodek)

Odvět.
tříd. 

Druh. 
Třídění

Závazný ukazatel
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POPLATKY v obci DRNOVICE v roce 2022 
 

A) Platba poplatku za komunální odpad v roce 2022 
 

Poplatky stanoveny obecně závaznou vyhláškou obce Drnovice č.4/2021. 
Správce poplatku: Obecní úřad Drnovice, Drnovice č.p.1 

Výše poplatku: 600,- Kč / rok 
  -  na fyzickou osobu přihlášenou v obci Drnovice nebo  
 -  na vlastníka nemovité věci zahrnující byt, rodinný dům nebo stavbu pro rodinnou 

rekreaci, ve které není přihlášená žádná fyzická osoba a která je umístěna na 
území obce. 

Termín splatnosti poplatku:  j e d n o r á z o v ě   do  30. 4. 2022 

Způsob platby poplatku: 
• bezhotovostní platbou od 1.1.2022 na účet č.: 25 21 731 / 0100  

variabilní symbol: 1337,  
specifický symbol: číslo popisné domu, ve kterém je poplatník přihlášen k pobytu,  
poznámka: příjmení a jméno poplatníka.   
 
Platbu lze provést za více osob současně prostřednictvím společného zástupce (tzv. 
hromadná platba), např. člena rodiny, vlastníka domu.   
 
Po připsání platby poplatku na učet obce Drnovice bude známka za svoz odpadu 
doručena do 10-ti dnů do schránky na adresu trvalého pobytu poplatníka v obci Drnovice. 
V případě platby za neobydlený dům bude známka za svoz odpadu doručena do schránky 
na adresu neobydleného domu v obci Drnovice.   
 

• ve výjimečných případech, pokud nemá poplatník možnost bezhotovostní 
platby lze uhradit poplatky hotově v době úředních hodin v kanceláři obce  
od 1.3. do 31. 3.2022 
 

 
B) Platba poplatku ze psů v obci Drnovice v roce 2022 
 
Poplatky stanoveny obecně závaznou vyhláškou obce Drnovice č.2/2021. 
Správce poplatku: Obecní úřad Drnovice, Drnovice č.p.1 

Výše poplatku:  150,- Kč za 1.psa a rok 
 200,- Kč za druhého a každého dalšího psa téhož držitele 

Termín splatnosti poplatku:  j e d n o r á z o v ě   do  30. 4. 2022 

Způsob platby poplatku: 
• bezhotovostní platbou od 1.1.2022 na účet č.: 25 21 731 / 0100  

variabilní symbol: 1341,  
specifický symbol: číslo popisné domu, ve kterém je držitel psa přihlášen k pobytu,  
poznámka: příjmení a jméno držitele psa.   
 

• ve výjimečných případech, pokud nemá poplatník možnost bezhotovostní 
platby lze uhradit poplatky hotově v době úředních hodin v kanceláři obce  
od 1.3. do 31.3.2022. 
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Školní rok 2021/2022 jsme zahájili se 109 dětmi rozdělenými do pěti tříd. V mateřské 
škole pracuje 17 zaměstnanců, z toho 10 pedagogických. 

Mimořádná opatření související s  koronavirovou pandemií ovlivnila začátek školního 
roku. Hned v září měly zahájit předškolní děti plavecký výcvik, nakonec jsme rozhodli, 
že ani letos nebudeme riskovat a plavání jsme zrušili. Ale několik zdařilých akcí jsme pře-
ce jen uspořádali:

V září k nám přijel pan Petr Toman z Českých Budějovic se svojí „Rytmickou show“. Šlo 
opravdu o show se vším všudy. Dětem zahrál sérii známých písniček a pohádkových me-
lodií. Poté se dětem snažil představit různé hudební styly a žánry. Děti se do programu 
i samy aktivně zapojily, vytleskávaly rytmy, zpívaly a nakonec si i zatančily. Byly z progra-
mu opravdu nadšené.

Ve čtvrtek 30. září jsme po roční pauze způsobené coronavirem připravili jubilejní 10. 
podzimní zahradní slavnost. Již tradičně se na ní podíleli i rodiče, kteří vyrobili se svými 
dětmi vtipné a do detailů vypracované výrobky inspirované podzimem. Děti z Lišek se 
předvedly krásným vystoupením, všem přišlo vhod malé občerstvení, došlo i na opékání 
špekáčků. I  touto formou se snažíme vytvořit komunitní prostředí, otevřít prostor pro 
navázání spolupráce mezi rodinou a školou vyplývající ze společných potřeb a zájmů. 

Další zdařilou akcí byla bezesporu 1.10. návštěva bylinkářky, paní Aleny Naďové – za-
hradnice, obdivovatelky přírody a krajiny, znalkyně přírodních cyklů a tradičních rituálů. 
Akce byla pod patronací Místního akčního plánu rozvoje školství II MAS Vyškovsko v rám-
ci aktivit „řemesla do škol“ a podpory environmentální výchovy. Pro děti měla připravené 
povídání o bylinkách a koření. Koření si mohly prohlédnout, ovonět, také se dozvěděly, 
jak prospívá našemu zdraví, třeba že badyán odežene viry z těla, hřebíček zahojí zuby, 
skořice má příznivý vliv na funkci srdíčka. Společně si potom děti připravily směs perní-
kového koření, které si v sáčcích odnesly domů i s koníkem z perníku. Nakonec si poví-
daly o bylinkách a připravily si voňavou směs z květu černého bezu, šalvěje lékařského 
a zázvoru, ze kterého si doma uvaří podzimní čaj. Dostali jsme i kousek kořene zázvoru, 
zasadili ho a už nám vyrostla malá rostlinka. 

Pro zpestření výtvarné výchovy jsme do mateřské školy zakoupili novou pomůcku, tzv. 
„létající barvy“. Abychom se s ní naučili správně zacházet, uspořádali jsme pro děti z Li-
šek projektový den „Kreativní malování – létající barvy“. Paní Dagmar Kafková z firmy 
Zábavné učení provázela děti tvořením vlastních obrazců na tričkách, která si k tomuto 
účelu přinesly. Létající barvy budou v naší škole určitě ve velké oblibě.  

Stále více předškolních dětí se potýká s vadami řeči. Drmolí a patlají tak, že jim vůbec 
není rozumět. Mnozí rodiče nad tím mávnou rukou. Tyto problémy však mohou posléze 
dramaticky ovlivnit školní úspěšnost. V minulém školním roce Covid zkomplikoval i ná-
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pravu řeči. Děti neměly šanci na  pravidelnou pomoc – logopedická náprava na  dálku 
je marná. To se projevilo velkým nárůstem dětí s vadou řeči a odklady školní docházky 
na doporučení logopeda. 

Mateřskou školu navštívila 29.9. k  vykonání logopedické depistáže Mgr.  Kolbáb-
ková, vyšetřila 38 dětí, šesti byla pro správnou výslovnost logopedická péče ukončena, 
devět dětí je v péči klinických logopedů mimo MŠ. S 34 dětmi pracují 3 naše učitelky 
- asistentky preventivní logopedické péče. Ty jsou paní logopedkou nasměrovány, jak 
s kterým dítětem pracovat, jak správně postupovat, co a jak s ním procvičovat, jaké úkoly 
připravovat rodičům pro domácí cvičení. Bez spolupráce rodičů to nejde. 

Přejeme Vám příjemný,  klidný a ve zdraví prožitý advent s Vašimi nejbližšími.

Kolektiv MŠ Drnovice

CO SE U NÁS  DĚJE

Zahájení školního roku
Letošní školní rok 2021/2022 jsme zahájili v plném počtu (17 tříd) v souladu se školský-
mi právními předpisy. Pro záměr, směřující k minimalizaci rizika šíření onemocnění CO-
VID-19, jsou dodržována již zavedená pravidla - dodržování zvýšené osobní a provozní 
hygieny, ochrana úst a nosu (roušky, respirátory), omezení sociálního styku mezi skupi-
nami (zejména 1. a  2. stupně). I  tak se žáci dvou tříd ocitli v  karanténě – výuka všech 
hlavních předmětů probíhal distančně pomocí platformy Zoom. 

Modernizace tříd
V  měsíci listopadu škola zakoupila nový typ interaktivní dotykové tabule do  třídy 3.A. 
Toto řešení obsahuje dotykový LCD displej 86 s rozlišením 4K, dále dvě bílá keramická 
křídla pro popis za sucha stíratelnými popisovači a hliníkové pylony s velkým rozsahem. 
Součásti je integrovaný počítač se systémem Android 8 (funguje i bez připojeného PC), 
přístup do App Store Legamaster, systém pro přenos obrazu z libovolného zařízení, při-
pojení do sítě a k internetu, vestavěné reproduktory.  Věříme, že tato tabule bude žákům 
i pedagogům dobře sloužit a umožní kvalitnější využití interaktivních učebnic, digitál-
ních materiálů a ostatních zařízení.

Podzimní výlet na Moravu
V úterý 12. října 2021 se uskutečnil výlet žáků sedmých ročníků do Archeoskanzenu Živá 
voda a na Velehrad. 
 Po nástupu žáků do připraveného autobusu se všichni vydali vstříc Buchlovským kop-
cům. Prvním cílem byl Archeoskanzen. Zde se žáci dozvěděli o životě na Velké Moravě. 

Základní škola
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Prohlédli si vystavené expozice. Velký zájem vzbudila zdejší zvířata. Následovala 10 
min. přestávka, která nadchla všechny žáky nejvíce, protože si šli všichni koupit párek 
v rohlíku. 
 Další část výletu byla do expozice sladkovodních ryb Živá voda. Zde žáci navštívili pro-
sklený tunel, naučnou zahradu a překrásný biotop. Na louce se pásli pratuři. (Pratur je vy-
hynulý zástupce rodu Bos. V současné době přežívá jeho domestikovaná forma tur domácí). 
 Poslední částí výletu byla krátká zastávka v poutní vesnici Velehrad. Zde si žáci mohli 
prohlédnout baziliku. Velehrad je nejvýznamnějším poutním místem České republiky.
 Celý výlet byl pro žáky naučným a přínosným. Velká Morava je významné území z na-
šich dějin.

žáci 7AB
ŠKOLNÍ DRUŽINA

Radost z pohybu
Počasí i covidová opatření nám přály, a tak se mohl konat druhý ročník celodružinového 
běhu „O svatováclavskou korunu“. Naše děti to samozřejmě zvládly! Všichni byli za své 
perfektní výkony odměněni nejen uznáním přítomných pedagogů p.uč. Koláře, p.uč. 
Špaňhelové a vychovatelek ŠD H.Jiříčkové a Z.Moskálové, ale odnesli si i hezký sportovní 
zážitek, diplomy a sladkosti. Vítězové – I. oddělení – J. Bastl, II. oddělení – M. Vymazal, III. 
oddělení – A.Vlčková, IV. oddělení – O. Jílek – byli oceněni drobným dárkem.

„Den zvířat“
Snažíme se, abychom ze školní družiny dokázali vytvořit místo, kde se dětem vede dobře, 
kde se spokojeně cítí a kde zažijí spoustu zážitků.
 Koncem září jsme dětem nabídli na dětském hřišti Křivda ukázku výcviku psů z kyno-
logického klubu ve Vyškově. Pejsci nám ukázali základní poslušnost – sedni, lehni, aport, 
a  k  tomu i  různé psí triky. Reagovali na  všechny pokyny naprosto dokonale. Děti byly 
nadšené a dozvěděly se, že povely nejsou jen příkazy. Je to způsob porozumění mezi 
člověkem a psem. A tak jsme se vraceli zase o něco chytřejší.

Družinový podvečerní průvod „Pojďme se krásně bát“
Dny se krátí, noci prodlužují, přesto nás podzimní chmury nezastraší. S  tímto heslem 
podzimního večera 26.října se u naší školy objevují malé postavičky ve svých strašidel-
ných převlecích, aby se vydaly nejen „rozsvítit podzim“, ale i užít si trochu strachu, projít 
si územím se spoustou strašidel a strávit společný čas bez rodičů. Celkovou atmosféru 
podtrhla diskotéka, které vévodily hity „Strašidýlko Emílek“ a „Máme doma obludu“.

„Divadlo kouzel Duo Valdini“
18. listopadu jsme nahlédli do  tajů kouzel. Všichni pozorně sledovali čarovnou hůlku 
a žasli nad živým králíčkem z klobouku a pohádkově bílou holubičkou. I my bychom to 
chtěli umět.

Janka Holubářová, ŠD

Základní škola



Páťáci v planetáriu 
A nejen tam. V úterý 2. listopadu 2021 uskutečnili žáci 5.A a 5.B přírodovědnou a vlasti-
vědnou vzdělávací exkurzi do Brna. Nejdříve navštívili Hvězdárnu a planetárium na Kraví 
hoře. Pořadem „Planety sluneční soustavy“ si zopakovali a obohatili svoje znalosti o ves-
míru. Zajímavá byla také procházka s průvodcem pod hvězdnou oblohou (kopulí plane-
tária). Společně hledali souhvězdí, Severku a planety na noční obloze. Další zastávkou 
bylo Moravské zemské muzeum – stálá expozice nerostů a hornin, poté expozice „Fauna 
Moravy“. Expozicemi je provedli zkušení lektoři – zaměstnanci muzea. Žáky nejvíce za-
ujala sbírka meteoritů a akvárium sladkovodních ryb. Poslední část exkurze byla věno-
vána poznávání našeho krajského města. Petrov, Zelný trh, Stará radnice – většina žáků 
by vás již určitě dokázala provést po těchto brněnských lokalitách. Na Staré radnici jsme 
si připomněli známé pověsti O brněnském drakovi, O Birkově kole a O pokroucené vě-
žičce v portálu radnice. Někteří netajili své zklamání, že za vypreparovaným exponátem 
„draka“ se skrývá vlastně krokodýl. Z výletu si většina žáků přivezla domů suvenýr, hlavně 
drobnosti z planetária a minerály. Největším „suvenýrem“ byly ale společné zážitky a ra-
dost z poznání. 

S.Mozgová, M.Venderová, tř.uč.

Keramická dílna plná skřítků 
V úterý 26. října a 9. listopadu jsme jeli do Vyškova na Maják na keramickou dílnu. Jeli 
jsme autobusem a chviličku šli pěšky. V keramické dílně na nás čekala Magda Musilová. 
Dostali jsme keramickou hlínu, váleček, šablony a také ostrý nůž. Museli jsme dávat pozor, 
abychom se nepořezali.  Z hlíny jsme uváleli placku a podle šablony vykrojili tělo skřítka, 
klobouk a rukávy. Z nich jsme poskládali skřítkovo tělo a ruce. Dotvarovali jsme klobouk, 
vousy, nos a kdo chtěl, mohl si vymodelovat i prsty. Nakonec jsme si skřítka dozdobili. 
Všechny díly jsme museli pořádně spojit šlikrem. Šlikr je rozmíchaná hlína ve vodě a fun-
guje jako lepidlo na keramickou hlínu. Skřítci se nám všem moc povedli. Tvoření z hlíny je 
bezva. Už se těšíme, až zase pojedeme na keramiku.
  žáci 4.AB

Mgr. Miroslav Zemánek, ředitel školy
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Vážení spoluobčané a čtenáři obecního zpravodaje, 
kvapem se přiblížil konec roku 2021 a je namístě stručné ohlédnutí. Máme 
za  sebou již druhý nestandardní rok, ve  kterém nás v  mnohém omezuje 
zatím pokračující koronavirová pandemie. Ale i navzdory tomu se nám daří 

realizovat velkou část našich aktivit. Především je to udržení akceschopnosti jednotky 
požární ochrany, do které občas „nakoukne“ Covid a některého člena uzavře na nějakou 
dobu doma. 
 V  těsném závěsu za  jednotkou jsou to aktivity s dětmi a pro děti, které se po prázd-
ninách opět začaly scházet na pravidelných schůzkách a s úspěchem se účastnily pořá-

Sbor dobrovolných hasičů

Sbor dobrovolných hasičů 
 (www.hasicidrnovice.cz) 

 
 
Vážení spoluobčané a čtenáři obecního zpravodaje. Od jarního vydání uplynulo pro všechny 
poněkud „netradiční“ období a pro místní dobrovolné hasiče dvojnásob. Ustala veškerá 
kolektivní činnost a všechny, byť dlouhodobě plánované, akce musely být přesunuty nebo ve 
většině případů zrušeny. 
Nejvýznamnější dotčenou událostí bylo zrušení tradičních Svatofloriánských hodů. A tak místo 
zkoušení tanců a krojů zasedly naše členky k šicím strojům a šily roušky. Mladí hasiči museli 
zůstat doma a předčasně jim tak zrušením všech závodů skončila soutěžní sezóna. Během 
vyhlášeného nouzového stavu zprostředkovaly menší skupinky našich hasičů výdej 
dezinfekčního prostředku pro občany a jakmile bylo možné fungovat ve větších skupinách, 
začali jsme vše pomalu vracet do zaběhnutých kolejí. Odstartováno bylo sběrem železného 
šrotu a ostatní činnosti postupně následovaly.  
Pevně doufám, že se situace brzy vrátí do „normálu“ a druhé pololetí tak proběhne bez 
jakýchkoliv omezení vůči naší spolkové činnosti a budeme se opět moci vrátit zpět do zajetých 
kolejí a budeme se všichni (nejen hasiči) ve zdraví potkávat. 
 

Petr Jandl 
 
Jednotka PO: 
 
 Od 1. března 2020 do 30. června 2020 jsme vyjížděli k 7 mimořádným událostem a v 19 
případech poskytovali technickou pomoc v rámci naší obce.  
Z uvedených 7 mimořádných událostí se jednalo o 2 požáry a 5 mimořádných událostí 
spojených s červnovými rozmary počasí, zejména pak přívalovými dešti. 
Koronavirové období se podepsalo rovněž na počtu zásahů, kdy bylo patrné „utlumení“ 
společnosti, ale také minimalizovaný systém vysílání sil a prostředků k mimořádným 
událostem, aby se předešlo setkávání většího počtu osob. Nicméně jsme i tak byli vždy 
připraveni, a to včetně povinných opatření – vybaveni ochrannými rouškami, štíty a zásobení 
desinfekcí. 
Z 19 zásahů pro potřeby obce a občanů se jednalo o dovoz a výdej desinfekčních prostředků, 
prořezávku dřevin a pročišťování ucpaných propustků a kanalizačních rour. 
 
Výčet zásahů JSDH obce Drnovice v období od 1. 3. 2020 do 30. 6. 2020: 
DDaattuumm  OObbeecc  OObbjjeekktt  ČČlleennůů  CCoo  ssee  ssttaalloo  OOdd  DDoo  

8. 4. Vyškov PDA 20 Požár 12:21 13:30 

19. 4. Vyškov PDA 20 Požár 17:37 18:12 

13. 6. Vyškov Strom 6 Odstranění stromu 18:35 18:52 

13. 6. Vyškov Zaplavená 
komunikace 8 Čerpání vody 18:41 19:25 
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daných soutěží. Oblibu kroužku mladých hasičů potvrzuje i velký zájem o nábor nových 
dětí, který se konal začátkem září.
 Jsme rádi, že jsme stihli provést sběr kovového odpadu, udržovat trvalou akceschopnost 
a také jsme rádi, že se podařilo uskutečnit neformální společenské posezení zasahujících 
hasičů v kulturním domě, které bylo pojato jako poděkování od obce všem zasahujícím 
za jejich nasazení při červnových přívalových deštích. Za tuto akci a její realizaci děkujeme 
vedení obce v čele s paní starostkou. 
 Naopak víme, že i v roce 2022 nebude možné uskutečnit Hasičský bál, který býval tra-
diční kulturní akcí v naší obci. Epidemická situace a její vývoj není pro uskutečnění akce 
příznivá.
 A nyní bychom Vás rádi detailněji informovali o naší činnosti za uplynulé pololetí. Vzhle-
dem k pestré činnosti se jedná o výběr, z našeho pohledu, zásadních akcí a více si můžete 
přečíst na stránkách www.hasicidrnovice.cz nebo na facebookovém profilu SDH Drnovice.

 Petr Jandl

JEDNOTKA POŽÁRNÍ OCHRANY:

V období od 1. července 2021 do 30. listopadu 2021 jsme byli povoláni k 11 mimořádným 
událostem a dále jsme ve 25 případech poskytovali technickou pomoc v rámci naší obce. 
Z výše uvedených 11 mimořádných událostí se jednalo o 6 požárů, 2 technické pomoci, 1x 
likvidaci hmyzu, 1x čerpání vody a 1 taktické cvičení. Navíc jsme v počátku července ještě 
jezdili do Hodonína na zajištění týlového zázemí na skládce PLOMA. 
 Z 25 činností pro potřeby obce a občanů se jednalo především o  likvidaci bodavého 
hmyzu a čerpání vody a asistence na všech fotbalových utkáních Fortuna: Národní ligy.
 
Výčet zásahů v období od 1. 7. 2021 do 30. 11. 2021: 
Datum Obec Objekt Členů Co se stalo Od: Do: 

14. 7. Rostěnice Výbuch kotle 7 Požár 10:07 10:20 
25. 7. Vyškov Požár střechy 15 Požár 22:41 22:59 
10. 8. Topolany Požár pole 15 Požár 19:25 19:42 

10. 8. Chválkovice 
n/H. 

Poškozená 
střecha 22 Technická pomoc 19:42 22:04 

10. 8. Ivanovice 
n/H. Strom přes cestu 6 Technická pomoc 21:05 21:48 

1. 9. D1, 226,5 
sm. PHA Návěs kamionu 7 Požár 11:58 15:35 

16. 9. Vyškov Odpad v budově 12 Požár 6:38 7:05 
25. 9. Drnovice Vosí hnízdo 7 Likvidace hmyzu 18:35 19:07 
21.10. Vyškov Požár bytu 10 Taktické cvičení 9:33 10:48 
1.11. Vyškov Požár na balkoně 14 Požár 2:05 2:24 

25. 11. Nemojany Voda v MŠ a ZŠ 5 Čerpání vody 7:37 9:59 

 



Shrnutí roku 2021
V tomto roce jsme doposud zasahovali u 78 mimořádných událostí. Jednalo se o zásahy 
více i méně náročné, avšak v celkovém kontextu lze letošní rok hodnotit jako zásahově 
vysoce nadprůměrný. Již v lednu jsme zasahovali u rozsáhlého požáru PDA ve Vyškově, 
následovalo období klidnější, ale od  11. června se to razantně změnilo. Přišlo několik 
vln silných přívalových dešťů, které postihly naši obec i  její okolí. Následovalo několik 
dlouhodobých zásahů v souvislosti s tornádem, které pustošilo obce v okresech Břeclav 
a Hodonín. 
 Dále jsme 35x zasahovali (asistovali) pro potřeby obce a občanů v rámci neemergent-
ních činností. Mimo výše uvedené provádíme pravidelný výcvik členů jednotky, kondiční 
jízdy, údržbu a opravy techniky, abychom byli nejen my, ale i naše výbava vždy připra-
veni v maximální možné míře. V letošním roce nás poměrně „potrápila“ starší z cisteren 
– velkoobjemová Tatra 815. Nejprve na jaře provedli naši členové svépomoci kompletní 
výměnu spojky a nyní řešíme opravu prohnilých nosníků na podvozku a posilovače ří-
zení ve specializovaném servisu. Ale i tak byla všechna vozidla vždy pečlivě připravena 
a při zásazích nám byla oporou, stejně jako naše další výbava. Hlavní letošní investicí, 
kterou jsme realizovali, bylo pořízení lehkých zásahových přileb, které jsou vzdušnější, 
lehčí a dostačující pro zásahy, vyjma požárů budov. Přínos těchto přileb jsme ocenili již 
nesčetněkrát při řešení zásahů spojených s rozmary přírody.
 A veškeré tyto činnosti jsou vizitkou a odrazem práce našich členů, ale také členek. 
Svojí ochotou a pílí dokazují, že se v našem případě nejedná o individuální výkony, ale 
o práci kolektivu lidí, kteří jsou ochotni tuto činnost vykonávat. V celkovém kontextu ho-
voříme o několika tisícovkách hodin, které ta naše parta společně strávila.

Anketa Dobrovolní hasiči roku 2021
Po  roční pauze jsme se opět přihlásili do  celorepublikové soutěže Anketa Dobrovolní 
hasiči roku. Tentokrát s již zmiňovaným požárem PDA ve Vyškově. V anketě jsme ve velké 
konkurenci jednotek z Vysočiny a jihu Moravy získali 1. místo. Druhé vítězství v této an-
ketě pro nás bylo naprosto nečekané a o to větší byla radost z něj. Je to krásné poděk-
ování všem členům za  obětavost, nasazení a  práci, naší obci za  dlouholetou podporu 
a všem těm, kteří nám zaslali svůj hlas.

Antonín Bastl ml.

MLADÍ HASIČI

Mládež – podzim 2021
Letošní sezónu jsme zahájili ihned na začátku září a doufali jsme, že nás tentokrát minou 
veškerá opatření a budeme se moci věnovat všem našim oblíbeným a zajetým podzim-
ním činnostem. I když opak byl pravdou a nemohli jsme uspořádat podzimní soustředění 
a naši drnovickou uzlovačku v běžném rozsahu, i tak jsme se snažili si to co nejvíce užít 
a co nejvíce obohatit svůj volný čas.
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V září se naše družstva začala po prázdninách opět scházet na pravidelných schůzkách, 
které jsme díky pěknému počasí mohli trávit venku, později pak v klubovně nebo těloc-
vičně. V klubovně se kromě přípravy na závody věnujeme i tvořivým činnostem, napří-
klad za sebou máme tvorbu keramiky.
 V letošním ročníku máme opět zastoupení v kategorii přípravka, mladší, starší a v ka-
tegorii dorostenky. Od září si naše dorostenky založily i družstvo přípravky, kde se schází 
děti od 3 do 4 let.

Český den proti rakovině
Z jara se nám opět na podzim přesunula i jedna velmi důležitá akce, a to Český den pro-
ti rakovině. Ve středu 29. 9. 2021 prodávali květinky naše členky a členové. V naší obci 
jste ve žlutých tričkách mohli potkat naše dorostenky. Celkově bylo vybráno 10 416,- Kč, 
za což Vám všem velice děkujeme. Současně děkujeme také dobrovolníkům a dobrovol-
nicím, kteří se na prodeji podíleli.

Branný závod
V  sobotu 16. října jsme se s  našimi družstvy zúčastnily podzimního kola hry Plamen 
a  Dorost. Jelikož hlásili chladné a  deštivé počasí, tak jsme se rozhodli s  nejmladšími 
družstvy nezúčastnit. Počasí se ale nakonec vydařilo a přihlášená družstva měla příjem-
nou slunečnou sobotu v přírodě.
 V závodu požární všestrannosti jsme měli mezi družstvy zástupce v kategorii příprav-
ka, mladší, starší i dorost. Na umístění se můžete podívat v přiložené tabulce. V kategorii 
dorost jsme kromě družstva v kategorii dorostenky měli i 4 soutěžící za jednotlivce – 3 
dorostence a 1 dorostenku.

Kromě závodu požární všestrannosti byla pro hru Plamen (přípravka, mladší a  starší) 
připravena i disciplína štafeta požárních dvojic. I v této disciplíně se našim dětem velmi 
dařilo.

Drakiáda
V sobotu 23. října jsme využili krásného počasí a na poli za hřbitovem uspořádali, nejen 
pro naše členy, drakiádu.. Počasí nám přálo, vítr krásně foukal a draci létali dlouho a vy-
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Kategorie Počet hlídek Umístění  
přípravka 1 4. 
mladší 3 1., 2. a 11. 
starší 1 6. 
dorostenky 1 1. 

 
 

Kategorie Počet hlídek Umístění  
přípravka 1 3. 
mladší 3 2., 9. a 15. 
starší 1 2. 

 
 
Drakiáda 
V sobotu 23. října jsme využili krásného počasí a na poli za hřbitovem uspořádali, nejen 
pro naše členy, drakiádu.. Počasí nám přálo, vítr krásně foukal a draci létali dlouho a vysoko. 
Připraveny jsme měli i draky za každé družstvo, které jsme si sami vyráběli. Ti byli bohužel dost 
těžcí a spíše nám poorali pole J. Každý účastník si odnesl pitíčko a sladkou odměnu. 
 
 
Závody v uzlování 
I když nám epidemiologická situace nedovolila uspořádat uzlovačku v rozsahu, jak jsme zvyklí, 
ani v omezeném rozsahu, jaký jsme letos plánovali, tak jsme to přece jen nevzdali a uspořádali 
jsme si závody v uzlování po jednotlivých družstvech.  
Děti závodily jako družstva, jednotlivci a dvojice. Soutěž je i tak velmi bavila a domů si odnesly 
krásné perníkové medaile. 
 
Vánoční besídky 
Dokud nám situace dovolila, tak jsme si s dětmi uspořádali i vánoční besídky. Letos se sice 
konaly již v listopadu, ale to nám vůbec nevadilo. Některá družstva tvořila, jiná uspořádala 
diskotéku nebo promítání filmu. Všichni jsme si ale dali něco dobrého a strávili společný 
čas zase jinou činností. 
 
Věříme, že se vše brzy vrátí do normálu a my vás budeme moci informovat o naší různorodé 
činnosti ve větší míře 
 

Veronika Vojtková 
 

Poděkování: 
 Závěrem našeho příspěvku bychom rádi poděkovali všem, kteří mají podíl na bohaté 
činnosti našeho hasičského spolku. Patří sem ženy i muži, děti a rodinní příslušníci – všichni Ti, 
kteří se snaží pokračovat v práci, kterou započaly generace před námi. Podpora naší obce je 
na vynikající úrovni a my si toho velice vážíme a děkujeme za ni. V neposlední řadě děkujeme 
také občanům, sponzorům a příznivcům, kteří nás podporují a fandí nám.  
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soko. Připraveny jsme měli i draky za každé družstvo, které jsme si sami vyráběli. Ti byli 
bohužel dost těžcí a spíše nám poorali pole. Každý účastník si odnesl pitíčko a sladkou 
odměnu.

Závody v uzlování
I když nám epidemiologická situace nedovolila uspořádat uzlovačku v rozsahu, jak jsme 
zvyklí, ani v omezeném rozsahu, jaký jsme letos plánovali, tak jsme to přece jen nevzdali 
a uspořádali jsme si závody v uzlování po jednotlivých družstvech. 
 Děti závodily jako družstva, jednotlivci a dvojice. Soutěž je i tak velmi bavila a domů si 
odnesly krásné perníkové medaile.

Vánoční besídky
Dokud nám situace dovolila, tak jsme si s dětmi uspořádali i vánoční besídky. Letos se 
sice konaly již v listopadu, ale to nám vůbec nevadilo. Některá družstva tvořila, jiná us-
pořádala diskotéku nebo promítání filmu. Všichni jsme si ale dali něco dobrého a strávili 
společný čas zase jinou činností.

Věříme, že se vše brzy vrátí do normálu a my vás budeme moci informovat o naší 
různorodé činnosti ve větší míře

Veronika Vojtková

PODĚKOVÁNÍ

Závěrem našeho příspěvku bychom rádi poděkovali všem, kteří mají podíl na bo-
haté činnosti našeho hasičského spolku. Patří sem ženy i  muži, děti a  rodinní 
příslušníci – všichni Ti, kteří se snaží pokračovat v práci, kterou započaly generace 
před námi. Podpora naší obce je na vynikající úrovni a my si toho velice vážíme 
a děkujeme za ni. V neposlední řadě děkujeme také občanům, sponzorům a pří-
znivcům, kteří nás podporují a fandí nám. 

Děkujeme! Ceníme si Vaší práce a podpory. Jsme a budeme tu pro Vás i v roce 
2022. Přejeme Vám příjemné a klidné prožití svátků vánočních a do nového roku 
2022 pak všem přejeme mnoho zdraví, štěstí a úspěchů.

Antonín Bastl
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Vážení spoluobčané,

mužstva našeho fotbalového oddílu zahájila přípravu hned na začátku prázdnin s elá-
nem a těšením na nový soutěžní ročník, i když tam byl ten velký otazník, co nám tento-
krát pandemie dovolí odehrát. Rádi se řídíme nařízenými pravidly pro sportovní akce, jen 
když můžeme trénovat a hrát. 
 Na stadionu v Drnovicích hraje svoje druholigová utkání MFK Vyškov, což je velká re-
klama pro fotbalový region, obec a stadion. Také mládež může vidět, kolik je toho ještě 
potřeba natrénovat, aby se na podobnou úroveň někdy dostala.
 Tím, že se nám povedlo sehrát všechna utkání (mimo utkání starších žáků FKD – Kun-
štát), můžeme podzim trochu zhodnotit:

Školička
První fotbalové krůčky s námi začali dělat od poloviny července kluci a holky narození 
2016, a když se do tréninků zapojili i loňští mazáci z ročníku 2015, tak nás bylo plné hřiště. 
Scházíme se pravidelně dvakrát týdně, a přesto že byly prázdniny, počet dětí se pohy-
boval vždy kolem 15. Od října využíváme k zvýšení pohybového a  fotbalového umění 
školní tělocvičnu. Jako jediní nehrajeme soutěž, ale v zimním období plánujeme několik 
turnajů jak mezi sebou, tak chceme navštívit nebo pozvat stejně staré vrstevníky z jiných 
oddílů. 

                                                trenéři Vítězslav Zbořil a Oldřich Jelínek  

Mladší přípravka
V této sezóně tvořili mužstvo mladší přípravky hráči narození v letech 2014 až 2013 a hrá-
či z fotbalové školičky, kteří se zapojovali jak do tréninkových jednotek, tak do soutěž-
ních utkání. V okresní soutěži jsme skončili na 1. místě, když z 8 utkání máme 7 výher a 1 
prohru. I když už hrajeme soutěž, nejde o výsledky, ale hlavně o radost ze hry, pohybu 
a kamarádství.

                                                   trenéři Martin Vaškeba a Kateřina Jurová

Starší přípravka
Letošní soutěžní ročník hrajeme s hráči narozenými v letech 2012 a 2011, které jsme roz-
dělili na „Á“ tým a „B“ tým a  přihlásili do  dvou skupin okresních soutěží. Ve  skupině B 
máme z 8 zápasů 6 výher, 1 remízu, 1 prohru a obsazujeme 1. místo. Ve skupině C z 8 zá-
pasů máme 5 výher, 2 remízy, 1 prohru a obsazujeme 2 místo. Obě mužstva v obou sou-
těžích nastřílela svým soupeřům úctyhodných 186 gólů. V zimní přípravě máme cíl, co 
nejvíce se zdokonalit v herních dovednostech a obhájit podzimní tabulkové postavení.                                                            

trenéři Richard Vlček, Ladislav Kollár a Petr Měřínský
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Mladší žáci
Mladší žáci FKD zahájili sezonu 2021/22 v polovině července letní přípravou. Ta vyvrcho-
lila v srpnu čtyřdenním soustředěním. Do přípravy se zapojilo celkem 24 hráčů, během 
podzimu se tým stabilizoval na 21 hráčích. Mladší žáci startovali ve dvou soutěžích, v 1. 
třídě krajského přeboru a v okresní soutěži. V krajské soutěži se moc nevedlo, z 13 utkání 
se nám podařilo pouze dvakrát zvítězit a třikrát remízovat. S 9 body nám tedy patří 12. 
místo. V okresní soutěži, kde naše mužstvo několikrát doplnili i borci ze starší přípravky, 
jsme obsadili v sedmičlenné skupině 4. místo. To nám zajistilo postup do finálové skupi-
ny. Pokud nám situace dovolí, odstartujeme zimní přípravu 11. 1. 2022. Během zimní pří-
pravy nás čeká několik halových turnajů a přípravných utkání. Celá příprava bude zamě-
řena převážně na fyzickou kondici, která nás bohužel ve většině zápasů stála body. Našim 
cílem v jarní části sezony v krajské soutěži bude probojovat se do středu tabulky. V rámci 
okresní soutěže se pokusit umístit na medailových pozicích, a také pozvolna zapracovat 
hráče ročníku 2011 ze starší přípravky.

trenéři Roman Hrušák a Lukáš Hádlík

Starší žáci
V podzimní části krajské soutěže získalo mužstvo 18 bodů a skončilo na 7. místě s pomě-
rem branek 51 : 49, když 6 utkání vyhrálo a 6 prohrálo. Nesehrané poslední domácí utkání 
s Kunštátem budeme dohrávat na jaře. Pro zimní přípravu chceme využívat školní halu 
i venkovní prostory, tak abychom se posunuli v tabulce směrem nahoru a kluci byli dobře 
připraveni na přechod do dorostu.

                                                                                     trenér Jozef Weber

Dorost
Tým dorostu je již pravidelným účastníkem krajské soutěže. Přípravu na novou sezónu 
jsme zahájili v polovině července, v níž jsme sehráli i několik přípravných utkání. Kádr 
tvoří 16 hráčů a 2 golmani. V podzimní mistrovské části jsme odehráli 12 utkání, ve kte-
rých jsme ani jednou neprohráli a pouze jednou remizovali. V souboji o 1. místo jsme 
zvítězili na hřišti Startu Brno 2:1 a tím si zajistili vedoucí pozici v polovině soutěže s tří-
bodovým náskokem. Cílem zimní přípravy bude dobře se připravit na jarní část soutěže 
a zopakovat podzimní výsledky.

trenér Petr Matula

Muži „B“
Pro tým FKD B znamenal konec sezóny 2020/2021 a začátek sezóny 2021/2022 velkou 
generační výměnu. Několik zkušených hráčů, kteří tvořili osu týmu, se rozhodlo ukončit 
aktivní fotbalovou kariéru. Nahradili je mladí hráči Ondřej Lžičař, Michal Polišenský, Lu-
káš Burda, Jakub Kosík, Bronislav Machálek, Filip Suchán, Jakub Vlček, Adam Vrána, kteří 
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ukončili své působení v předchozích sezónách v týmu dorostu FKD. Své zkušenosti jim 
úspěšně předává několik zkušených hráčů, kteří v týmu zůstali. Občas v týmu nastoupí 
hráči z A týmu nebo dorostu. To vše vedlo k tomu, že B tým je po podzimní části okresní 
soutěže III. A třídy na hezkém třetím místě v tabulce.

trenér Vlastimil Polišenský

Muži „A“
Novou sezónu 2021 jsme zahájili s přáním postupu do krajské soutěže. Příprava na sezó-
nu začala v polovině července. Do mužstva přišli nový hráči Jakub Horváth, David Kozel, 
Lukáš Fládr, Daniel Ševčík a z dorostu Lukáš Burda, Michal Polišenský. Všechny nové hrá-
če se postupně podařilo začlenit do kolektivu. Vstup do sezóny se nám nevydařil. Prv-
ní tři utkání jsme prohráli díky neproměňování vyložených šancí a našich hrubých chyb 
v obraně. Nejlepším zápasem sezóny v Rousínově si hráči dokázali, že fotbal hrát umí. 
Zlepšenou hrou a bojovností jsme vyhráli 7 po sobě jdoucích zápasů. Tím se nám podaři-
lo dostat se až na třetí místo v tabulce. Přišel zápas ve Slavkově s domácím týmem, který 
jsme herně nezvládli. Potom další zbytečná ztráta bodů doma s Velešovicemi. Mužstvo 
se znovu semklo a zbývající dva nelehké závěrečné zápasy sezóny dokázalo vyhrát. Což 
nám v součtu bodů přineslo 4 místo v konečné tabulce podzimní sezóny. Do jarní sezóny 
vstoupíme z 6 bodovou ztrátou na vedoucí tým Slavkova. 
 V  novém roce, hned se začátkem ledna začneme připravovat na  jarní část sezóny 
a chceme odehrát 5 přípravných utkání. Cílem bude připravit dobře mužstvo a pokusit se 
o postup do krajské soutěže. Za mužstvo děkuji všem našim fanouškům, kteří nám fandili 
v podzimní části soutěže.
         

Trenér Jiří Štěpán

Více najdete na facebookovém profilu FKD nebo na stránkách
www.fkdrnovice.estranky.cz.

Za FKD, z.s. Vám přeji hezké svátky vánoční a v novém roce pevné zdraví a osobní pohody.

     Oldřich Jelínek, předseda FKD, z. s. 
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Dobrý den vážení čtenáři,

rád bych Vás informoval o dění v oddílech TJ Sokol Drnovice za rok 2021. Jak jistě všichni 
víte, došlo k určitým uvolněním tak se naši členové mohli přes léto věnovat sportovním 
aktivitám. K  těmto aktivitám byl hojně využíván venkovní kurt, kde proběhli nějaké 
úpravy. Nově přivedená voda na volejbalové hřiště a vyrovnání povrchu novou antukou. 
A na podzim jsme se těšili, že po dvou letech se opět vrátíme do nově zrekonstruované 
tělocvičny a většina členů ji v rámci možností využívá za což jsme rádi.  

Volejbal  
V letošní sezóně měli Drnovice zastoupení pouze v jednom okresním přeboru OP I. Náš  
tým již řadu let hraje OP I, ve které se pravidelně drží v horní polovině tabulky. V podzimní 
časti se našemu týmu povedlo porazit velmi silné soupeře jako jsou, Hrušky a Holubice, 
které loni vyhráli suverénně celou soutěž. 
 Celkový boj o první místa v tabulce bude ještě v jarní části velmi vyrovnaný. Ale to se 
zjistí, až se dohrají odložené zápasy. Zatím se náš tým drží na skvělém 3. místě s bilancí 
3 výher a 2 prohrami a to ještě nemá odehrané tři zápasy a měli by jsme si z nich odnést 
nějaké body a udržet se tak v popředí. Ale i ostatní týmy nemají odehrané všechny zá-
pasy, takže každé zaváhání bude rozhodovat o celkovém pořadí.

Stolní tenis  

Nazdar přátelé stolního tenisu!

Stěžejním slovem mé úvahy bude NÁVRAT.  Rezonuje celou společností a zaobíráme se 
jím ve svých myšlenkách. Doufáme a věříme, že se vrátíme ke svým sportovním aktivi-
tám bez nutnosti ohlížet se na restrikce a omezení. Těšíme se na návrat do zrekonstruo-
vané sokolovny, která také čeká na návrat netrpělivých sportovců, členů oddílu a dalších. 
Návrat to bude pozvolný, možná opatrný, ale přinese radost ze setkání s blízkými přáteli, 

 
 

Tabulka Z V3 V2 P1 P0 S M B 
1 Tělocvičná jednota Sokol Dědice 8 5 0 1 2 18:12 713:657 16 
2 Tělovýchovná jednota Holubice, z.s. 4 3 0 1 0 11:04 348:310 10 
3 Drnovice 5 2 1 0 2 11:09 443:443 8 
4 TJ Sokol Orlovice, z.s. 3 2 0 0 1 7:03 237:172 6 
5 Volejbalový klub Luleč 3 2 0 0 1 6:05 220:245 6 
6 TJ Sokol Vítovice, z.s. 2 1 0 0 1 3:03 134:129 3 
7 TJ Tatran Hrušky, z.s. 5 0 1 1 3 7:14 422:470 3 
8 SK Beachvolleyball Slavkov 3 1 0 0 2 3:07 202:238 3 
9 Tělocvičná jednota Sokol Marefy 5 0 1 0 4 5:14 390:445 2 

 

Stolní tennis: 
Dobrý den, přátelé ping pongu, 
 
oddíl stolního tenisu v Drnovicích zahájil další sezónu, která se po letních prázdninách opět 
rozběhla v září, na což jsme se těšili také proto, že jsme se mohli vrátit do nově zrekonstruované 
sokolovny. Drnovický oddíl si nadále drží dvě družstva mužů v okresních soutěžích (OP a OS 1) 
a dvě družstva dětí, které nás reprezentují v rámci žákovské ligy. 
Závěrem bych všem popřál hlavně zdraví a spokojenost v novém roce. 
  
Pavel Bastl 
 

Tímto bych chtěl poděkovat všem členům sokola za příkladnou reprezentaci Drnovic a do 
nového roku všem přeji hodně zdraví a mnoho dalších nejen sportovních úspěchů. 
 
Pavel Zouhar 
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kamarády, kolegy. Návrat k  pohybovým, vzdělávacím a  zábavným aktivitám přinese 
i duševní osvěžení, které udělá symbolickou tečku za nesnadným obdobím.

Všem malým i velkým, též podporovatelům Sokola Drnovice přeji mnoho zdraví, dobrou 
náladu, pohodu a krásné prázdniny. Po nich se na potkávání těší za stolní tenis

Pavel Bastl

Tímto bych chtěl poděkovat všem členům sokola za  příkladnou reprezentaci Drnovic 
a do nového roku všem přeji hodně zdraví a mnoho dalších nejen sportovních úspěchů.

Pavel Zouhar

Letošní léto, jako každý rok, bylo ve znamení tábora. Orelský tábor se uskutečnil v srpnu 
od 14. do 21. v Karolíně u Rájce Jestřebí. Celkem se tábora zúčastnilo 30 dětí, které byly 
rozděleny do  třech oddílů. Během celotáborové hry dostávaly děti za  různé disciplíny 
body a do posledního dne nebylo jasné, který oddíl zvítězí. Během tábora se konal jeden 
celodenní pěší výlet na zámek Rájec. Hned pod táborovou základnou se nachází revita-
lizovaný rybník, kde se dalo, díky pěknému počasí, několikrát koupat. Večerní program 
byl ve  znamení táboráků, opékání špekáčků a  kukuřice nebo diskotéky. Vyvrcholením 
tábora byla táborová pouť. Hlavní vedoucí tábora Marie Handlová tímto všem vedoucím, 
instruktorům, kuchařce a zdravotnici moc děkuje za spolupráci. Celá akce se s jejich po-
mocí opravdu vydařila. Děti i vedoucí odjížděli z tábora spokojeni a plni zážitků. 
 V neděli 22. srpna se zúčastnilo 6 našich členů společně s vyškovskou orelskou jedno-
tou pouti na Sv. Hostýn.
 28. září proběhla pouť ve Staré Boleslavi, kde byla vysvěcena nově zrekonstruovaná 
bazilika Sv. Václava. V orelském kroji se zúčastnil s ostatními praporečníky slavnostního 
průvodu starosta jednoty Jan Handl. 
 Další podzimní akce byla návštěva Vida centra v Brně Kuřimi, která se uskutečnila pro 
oddíl Malých orlíků dne 9. října. 
 20. listopadu se uskutečnily plavecké závody v bazéně ve Vyškově. 
Dále zatím probíhá každé úterý cvičení pro děti v tělocvičně v ZŠ Drnovice. Každý pátek 
se v tělocvičně hraje volejbal a v sobotu badminton. Tyto dvě činnosti jsou pro mládež 
a dospělé. 

 Za jednotu Orel Drnovice přeji všem občanům požehnané vánoční svátky plné zdraví 
a rodinné pohody.                             

Ing. Michaela Boudná, sekretář jednoty  

Orel jednota Drnovice
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U nás v Drnovicích – dávno i nedávno
Ohlédnutí za pouťovou výstavou

Více než století si sváteční chvíle svého života uchováváme na fotografiích v rodinných 
albech. Dříve ve formě papírových knih, dnes spíše na digitálních nosičích. Můžeme si 
tak připomenout a oživit časově vzdálené emoce, které v naší paměti pozvolna slábnou. 
Kouzlo každodennosti však bývá častěji upředeno z obyčejných událostí, všedních situa-
cí a běžných lidských setkání.
 Fotografie všednodenních situací z doby dávné i nedávné před vynálezem kapesních 
fotoaparátů v mobilních  telefonech jsou vzácné. Rozhodli jsme se je proto sami sobě 
i dalším drnovickým občanům při letošní svatovavřinecké pouti oživit malou výstavou. 
Z tůně podvědomí jsme nahodile vylovili některé vzpomínky, charakteristické pro život 
v obci v době našeho dětství a mládí. Zpřítomnělé výjevy zachytila svými obrázky Marti-
na Tichá, komentářem je doplnil autor těchto řádků.
 V obrazové příloze tohoto zpravodaje najde čtenář ukázku čtyř našich vzpomínek. Mož-
ná tomu v Drnovicích kdysi bylo tak, trochu jinak nebo úplně jinak. Možná se vám vybaví 
situace stejné, podobné nebo jiné. Tak či onak, budeme potěšeni, pokud se nám podaří 
pošťouchnout vaši paměť, aby odhalila utonulou vzpomínku na zajímavou chvíli vašeho 
života, nebo na setkání s milým člověkem, jehož kroky dávno skončili na „Přibylkách“.
   Vždyť jak by řekl Miroslav Daněk svým rýmem: „… vzpomínky jsou cesty života, / 
po kterých se vracíme zpátky, / vánoce, radost, láska, ochota, / bez nich je smutno a ži-
vot krátký…“. Pavel Klvač

Dobrý den všem čtenářům zpravodaje,
Letošní rok byl pro Kolokoč nepříznivý, vzhledem k situaci, která tu již delší dobu vládne, 
nebylo možné se scházet v kolokočovně a podnikat oblíbené aktivity a plánovat akce.
 Po rozhodování, zda se bude pokračovat, se ale Kolokoč opět v listopadu naplno rozjel. 
Otevřeli jsme zatím tři skupinky, pro děti malé i větší.
 Během této krátké doby se udála spousta věcí v kolokočovně i mimo ni. Míša si pro nás 
pravidelně připravuje tvoření různého druhu, pro malé i větší děti. Silva nám připravila 
lampionový průvod, odfotilo se vánoční focení a kolokočovna funguje naplno jako her-
na, pro zábavu našich dětiček.
 V hlavách se nám rodí spousta plánů a nápadů do dalšího roku, tak doufáme, že se 
nápady stanou skutečností a budeme se na vás těšit při jejich uskutečnění. O všech akti-
vitách se dozvíte na nástěnce a na Fb stránkách.

Všem přejeme poklidný adventní čas, láskyplné a kouzelné vánoční svátky a do nového 
roku vykročení tou správou nohou, ke štěstí, zdraví a nadějí v lepší zítřky.

     Za Kolokočky Lucie Kollárová.

Kolokoč
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Colorful Music, z. s. v druhé půlce roku 2021  
I druhá půlka roku 2021 byla bohužel ovlivněna epidemií, dalo by se říct, že více než ta 
první. Na začátku září se nám podařilo uspořádat EDEN Open Air Jam Session. V  říjnu 
se ale opatření proti šíření COVIDu začala zpřísňovat, takže jsme se rozhodli plánovaný 
BRUTAL Asfalt zrušit.

EDEN Open Air Jam Session  
Akce proběhla v  sobotu 4. 9. od  14:00 v  zahradě EDEN za  krásného počasí. Vystoupil 
Rockový potěr a dále kapely SOULS TO SELL, Ollie North, Severed1, Skeleton Creaking, 
Slaves Of Passion a Punkevní Jesvyně. Jako každý rok na EDENu hořel oheň pro opékání 
špekáčků. Letos byl poprvé k dispozici i gril. Setkali jsme se s našimi příznivci a důstojně 
jsme se rozloučili s odcházejícím létem.

BRUTAL Asfalt  
BRUTAL Asfalt měl proběhnout v sobotu 6. 11. v kulturním domě v Drnovicích. Bohužel 
kvůli zhoršující se epidemické situaci a  zpřísňujícím se opatřením jsme se po  dlouhé 
diskuzi rozhodli BRUTAL Asfalt zrušit. Příznivci tvrdší hudby nemají v posledních letech 
štěstí.

Rok 2022  
Věříme v lepší situaci v roce 2022. Chystáme naše tradiční akce: Drnovické Asfalt, EDEN 
Open Air Jam Session a  doufáme, že se nám po  letech podaří zorganizovat i  BRUTAL 
Asfalt. Budeme se pro něj snažit najít vhodnější termín a  ideálně ho přesunout z  pod 
střechy ven, pod otevřené nebe, protože to se v poslední době zdá být bezpečnějším 
a jednodušším řešením.
 Snad nám zachováte i v roce 2022 přízeň a potkáme se na našich akcích u dobré živé 
muziky a točeného piva.

Přejeme Vám krásné, ničím nerušené prožití blížících se vánočních svátků. A do nového 
roku přejeme hlavně pevné zdraví a pořádnou porci živé muziky.

Colorful Music, z. s.

Vážení a milí čtenáři

My všichni víme, že poslední dva roky jsou pro každého náročné. A každý to zvládáme 
po svém.
 Naše knihovna je v této době pro čtenáře kolikrát jediným útočištěm, aby se odreago-
vali od každodenního stresu. Proto není žádným překvapením, že nám čtenářů neustále 
přibývá.  Tato situace se odráží i na žánrech půjčovaných knih. Mnohem více jsou žádané 

Knihovna
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humoristické, historické a ženské romány, autobiografie a cestopisy na rozdíl od přede-
šlých let, kdy hlavním žánrem byly detektivky a thrillery. Ne vždy se nám podaří se setkat 
při mimoknihovních aktivitách, ale doba pro výpůjčky se naštěstí za poslední dobu nijak 
neomezila. 
 Čas vánoc se přiblížil, jen pár dnů nás dělí od nejkrásnějších svátků roku, a já tento člá-
nek pro tentokrát pojmu úplně jinak. Když dovolíte,  ráda se s vámi podělím o své zážitky 
tohoto kouzelného období.
 Jako malá jsem byla v prosinci nejhodnější dítě na světě ze strachu, že mi Ježíšek nic 
nepřinese. I když jsem mu za okno přichystala své namalované vánoční přání, bála jsem 
se, že pod stromečkem můj vysněný dárek nebude. Vždycky tam byl! 
 Jako větší, když už jsem věděla, jak to o vánocích chodí, jsem si o dárky Ježíškovi psala! 
Na malování nebyl čas, jen výjimečně jsem přidala vystřižený obrázek z reklamy v časo-
pise. Byly to totiž hódně dlouhé seznamy. Učila se, neodmlouvala a pomáhala s úklidem. 
Každý den potajmu hledala dárky a vyzvídala, jestli náhodou „Ježíšek“ některý nezapo-
mněl koupit. Nikdy nezapomněl!
 Když jsem dospěla a měla vlastní rodinu, uvědomila jsem si, že vánoce miluji ještě víc! 
Protože vidět svoje šťastné děti, jak se těší na psaní dopisu Ježíškovi, na jejich přehnanou 
poslušnost a ochotu. Jak jsou překvapené, když dvacátého čtvrtého ráno uvidí nastro-
jený stromeček, jak se nemohou dočkat večera, jak zhltají večeři a běží k oknu vyhlížet 
Ježíška, jakou mají radost z dárků pod rozsvíceným stromečkem, jak trhají nedočkavostí 
pracně zabalené dárky! ... je něco nádherného a nepopsatelného! 
 Nevím jak vy, ale já vánoce prostě miluji! Miluji vůni cukroví, smaženého kapra, pome-
rančů, skořice a jehličí. Chuť vaječňáku! Vánoční výzdobu, zapálené svíčky a slavnostně 
nazdobený štědrovečerní stůl. Tu úžasnou atmosféru, kterou jiný den v roce nedokážeme 
vytvořit.
 Máte to také tak? Pevně doufám, že ano!

Proto mi dnes dovolte, abych vám z celého srdce popřála krásné vánoční svátky, spoustu 
lásky, klidu a pohody. V novém roce 2022 jen to nejlepší, spoustu přátel, milující rodinu 
a hlavně pevné zdraví.

Vaše knihovnice Ladislava Růžičková

PS:
A nezapomeňte, že jsem tu pro vás. Kdykoliv vás ráda uvidím a těším se na spousty knih, 
co si odnesete od nás domů, a udělají vám radost.

Pod stromeček nakoukněte, 
knížku si tam vyhledejte!
Že tam pro vás žádná není? 
To je ale nadělení!
Jak tu chybu napravíte?
Knihovnu hned navštívíte!



Žijí mezi námi…
Můžeme ho potkávat každý den dopoledne na cestě za nákupem nebo pro oběd do místní 
restaurace. Pohodovým krokem pravého vesničana, s úsměvem na tváři. Koho potká, s tím si 
rád poklábosí. Pan Josef Bébar.

Ahoj Pepo. Máme spolu hodně společného. Oba jsme se narodili, vyrostli a pořád žijeme v naší 
Uličce (Mlýnská ulice). Začněme vzpomínkou na naše společné dětství, kdy jsme si společně 
hráli s ostatními dětmi v tehdy aut prosté uličce dlouho do večera. Doma nás totiž nečekala 
televize ani počítač. Možná bych ještě zmínil lavičky před každou chalupou, kde po večerech 
klábosily babky.

Mlýnská ulička
Mlýnská ulice patří k nejstarším částem naší vesnice. Svědčí o tom i nízká popisná čísla. U po-
toka stával mlýn, posledním mlynářem byl pan Kudlička. Ještě v šedesátých letech ho využí-
valo místní JZD.
 Žily zde rodiny dělníků, sedláků a  dalších zajímavých profesí.  Například pan Josef Gottwald, 
emeritní předseda okresního soudu ve Vyškově. Pan Jan Gottvald, středoškolský profesor  čes-
kého  jazyka, legionář,  později ředitel gymnázia v Mukačevě, v padesátých letech vězněný. 
Pan Alois  Holub, mistr v brněnské  Zbrojovce, také bývalý legionář a spolužák K. Gottwalda, 
pan Vodička, bývalý předválečný důstojník armády ČSR, jeho manželka byla sestrou generá-
la  R. Gajdy. Pan Mačkal, který byl stavitelem, paní Mačkalová byla učitelkou  na místní škole 
a učila nás v  první třídě. Pan Vrána, emeritní ředitel všech škol u Bati ve Zlíně. Pan František 
Navrátil, také legionář, obecní radní. Žil zde také dlouholetý starosta  obce pan Antonín Dvo-
řák. Tehdy exotické povolání měl pan Antonín Kraus. Jako námořník se plavil po Labi a vozil 
nám z Hamburku tehdy u nás neznámé žvýkačky. Zemědělstvím se zabývaly rodiny Dvořá-
kova se známým zahradnictvím, Hudcova, Tomšíkova a moje maminka paní Věra Bébarová.
 A to byla jenom ta naše půlka uličky. Na druhé straně za kopcem stojí za zmínku rodiště tří 
generací kněží – p. Němeček, p. Kozár a p. Bezděk. No není to přímo rodiště osobností?
 Tady jsme prožívali dětství spolu s ostatními děckama. Naše hlavní hřiště byla tehdy klidná 
ulička a blízké okolí. V zimě jsme bruslili na Vykydalce (dnes DPS) a sáňkovali na Kalvoďáku. 
Ono totiž tenkrát v zimě opravdu mrzlo. Samozřejmě stejné dětské komunity byly také např. 
na Žlebe, Vrchu, Křivdě. Prostě děti si díky absenci dnešních PC hrátek hrávali více spolu.
             .
Jako děti sedláků jsme také trávili hodně času na polích během žní. Pole v okolí Černého kříže 
nás fascinovalo hlavně blízkostí železnice. No a na hlásce (vochtrovně, t.č. chátrající budova 
na cestě k Alvetu). Tam jsou určitě kořeny Tvé budoucí profesní a celoživotní lásky.

Já a železnice
Železnici jsem objevil už ranně dětském věku. Naše pole byly většinou blízko železnice, která vede 
jižně od posledních domů  Drnovic asi 1,5 km daleko.  Na km 44. 574 byl strážní domek a služební 
místnost hlásky Drnovice, po drnovsku „ na Palíkovým“. Tehdy tam bydlela rodina Večerkových. 
Tato rodina byla bezdětná , takže jsem se brzy stal výchovným  objektem  paní Večerkové.
 Paní Večerková byla rázná, ale velice hodná žena. Tak o mém budoucím povolání v praktic-
kém  životě nebylo  pochyb.  To se mi povedlo ještě před vojnou a v listopadu roku 1968 jsem 
nastoupil k ČSD do žst. Vyškov na Moravě a ve firmě jsem vydržel až do 29. 11. 2010. Prošel 
jsem u ČSD mnoho dělnických profesí ( skladištní dělník, staniční pomocník, strážník oddí-
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lu, posunovač a signalista). Po dálkovém studiu na železniční průmyslovky v Břeclavi, jsem 
červnu 1980 autorizoval jako výpravčí vlaků v žst. Rousínov. Jako výpravčí jsem pracoval až 
do roku 2010, kdy jsem odešel na odpočinek. Celou tu dobu jsem byl zařazen jako „záloha“ 
a pracoval jsem tam, kde byla momentálně potřeba. Za ty roky jsem prošel všechny stanice 
mezi Nezamyslicemi a Brnem, taky jsem sloužil v žst. Brno Slatina, Brno Královo Pole, Brno 
Židenice, Adamov  a Blažovice.

Je o Tobě známo, že zrovna neholduješ nějakým sportovním aktivitám, jen pasivně co by 
fanda. Ale jsi vášnivým čtenářem.

Záliby
Od mládí jsem hodně četl, k historii mě přivedl už  zmíněný profesor Gottwald, při kondicích  
z českého jazyka jsme často zabrousili mimo téma a on vyprávěl o pozadí mnohých histo-
rických událostí (spor o Rukopisy, o našich legionářích na Sibiři apod.)  Četba zůstala mým 
koníčkem dodnes a jsem pravidelným návštěvníkem knihovny. Jednou mě tam zaujala kniha 
o železniční historii a tak jsem začal kupovat knihy s touto tematikou. Získané poznatky se 
snažím předávat dál. Přispívám na portál Palba.cz (články, které se zabývají průniky mezi ar-
mádou a železnicí - např. Železnice a armáda v roce 1866).
 Nikdy jsem aktivně nesportoval, ale od mládí se zajímám o fotbal. Mám doma sbírku časopisu 
„Gol“ asi 25 ročníků a knih o fotbale. Poslední roky sleduji v televizi „Snooker“, podle mě je to 
královská hra, je tam zvykem, že hráči běžně hlásí vlastní chybu. Nutnost mě dovedla k dojíždění 
do zaměstnání na jízdním kole, a proto dodnes se  nemůžu dočkat jara, abych mohl na kole  jez-
dit nejen  po okolí Drnovic , ale jednou vyjet na  Vysočinu, kde  jezdím nejčastěji v okolí  Svratky.   

Své bohaté znalosti jsi opakovaně zúročil v televizní soutěži AZ kvíz. Co Tě k tomu vedlo 
a co ti účast v televizi dala?

AZ kvíz
Několikrát jsem přihlásil do  TV soutěže AZ kvíz, dovedlo mě k tomu poznání, že  bych tam 
mohl udělat nějaký „solidní výsledek“. Ten přišel hned na po prvé, byl jsem 2x u bankomatu. 
Další účast nebyla tak slavná, soupeři  v prvním kole byli lepší než já. Nicméně dál uvažuji 
o další účasti v soutěži neboť  „tričko“ je  pořád pro mě  velká výzva. 

Závěrem nám prozraď svůj recept na spokojený život v důchodovém věku.

Jak v důchodě
Podle mě je nejdůležitější zdravotní stav, mě zatím zdravíčko slouží, to je základ úspěchu. 
Zatím nemusím výrazně omezovat své pracovní a duševní aktivity. Mám vypracovaný denní 
řád, který se snažím maximálně dodržovat.  Taky je dobré mít optimistickou mysl a nezabývat 
se prkotinami.  Mít radost z toho , že potkáš pěknou  ženskou , dát si štamprdličku slivovice 
nebo rumu, dobře natočený pivo, vychutnat si dobré jídlo a pěkně v klídku si dát si cigárko.  

Věřím, že příběh naší Uličky i Tvůj osobní může být v něčem inspirací pro novou generaci 
našich spoluobčanů.
 Díky za rozhovor a přeji Ti a samozřejmě nám všem pevné zdraví a stálý optimismus
Tož na to si jednu dáme, ne?

MUDr. Jaroslav Dvořák



V letošním roce prošla naše společnost zásadními změnami, které jsou obestřené spous-
tou mylných informací, dohadů, pomluv a spekulací. Proto jsme se rozhodli, že uvedeme 
tímto informativním článkem vše na pravou míru. 

K 30.6. tohoto roku odstoupili na vlastní žádost dva členové představenstva. Následně 
byl tento orgán doplněn o dva nové členy. Prvním je Ing. Martina Jurová (rozená Paráč-
ková), krajinářka a zahradní architektka. Tím druhým je Ing. Vladimír Sova, generálmajor 
ve výsluze, který má nesčetné zkušenosti z vedení státních i soukromých institucí. Stávají-
cí členové představenstva jsou: Jiří Dvořák, Rostislav Kaňka a Blažena Zouharová. V tomto 
složení bude představenstvo pracovat do řádné volební valné hromady. 

Zaměstnanci
Rozsáhlejší obměnou prošla společnost z personálního hlediska. Řady pracovníků byly 
posíleny o čtyři nové osoby. Momentálně se celkový počet zaměstnanců zastavil na po-
čtu deset. Věkový průměr poklesl na 39 let. Pokud se nám nedaří zvládat obsáhlé množ-
ství práce vlastními silami, využíváme externích spolupracovníků a služeb. Navázali jsme 
úzkou a přátelskou spolupráci se sousedními zemědělci. 

Investice
Nejzávažnějším dluhem z minulých let je dluh vůči půdě. Do té jsme začali investovat, 
v budoucnu budeme muset v tomto trendu pokračovat. Pokusíme se zachránit živočiš-
nou výrobu, především z důvodu zkrmení zásob sena a obilovin druhé jakosti. Motivací 
je také chlévská mrva, která je nenahraditelným zdrojem organických živin pro půdu. 
Do  osevního programu zařadíme meziplodiny na  zelené hnojení. Tradiční obiloviny 
a olejniny doplníme o mák setý, hořčici, svazenku, travní porosty na semeno a medonos-
né biopásy. 
 Obsáhlý výdaj nás také čekal v zanedbané technice. Zde budeme muset v nákladných 
opravách pokračovat, abychom zajistili základní potřeby podniku. Bude nutné také ana-
lyzovat logistiku, a přehodnotit efektivnost některých strojů. 
 Byla podpořena dotace na  náš projekt rozšíření výroby. Jedná se o  pořízení strojů 
na zpracování dřeva a odpadu z rostlinných materiálů.  

Protierozní opatření
Prvotní zásahy v této oblasti musíme provést v rámci ochrany obcí Pístovice a Drnovice. 
V Pístovicích jsme se po dohodě s obcí zaměřili na lokalitu u hřbitova, kde bude obno-
vena polní cesta a část pozemku oseta travní směsí. V Drnovicích jsou to především po-
zemky pod Horkou, kde jsme již zaseli dva travní pásy o šíři 24 m . Dále lokalita vinohrady, 
kde bude obnovena vojtěška. Třetím problematickým místem je hon nad Křivdou. Zde 
vysadíme v příštím roce ovocný sad na výměře 3834 m2. Na zbylé rozloze nad „Zbořilo-
vou“ zahradou, cca 1,5 ha bude vyseta vojtěška. Je nutné také dbát na zásady osevních 
postupů v ohrožených oblastech. Další opatření k zadržování vody a obnově krajinných 
prvků budeme konzultovat s Ing. Jurovou, popřípadě s dotčenými obcemi. 
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Energetika
I my jsme se stali obětí neuváženého a netransparentního rozhodnutí o přechodu k do-
davateli energií Bohemia Energy. U dodávek plynu se nám podařilo situaci na poslední 
chvíli zachránit a zůstat u stávajícího dodavatele. U elektřiny se nám nepovedlo rozvázat 
vztah s touto pochybnou společností a spadli jsme pod dodavatele poslední instance, 
což se projeví na ceně dodávek do budoucna. Je třeba dodat, že DPI příliš nepřevyšuje 
cenově Bohemia Energy.   

Pozemky
Každý vlastník pozemku jistě nalézá ve  schránce dopisy od  různých společností, které 
mu nabízí odkup jeho orné půdy. Tyto společnosti nemají v plánu půdu využívat, hos-
podařit na ní. Jedná se o spekulanty, kteří pozemek vykoupí a následně nabízejí místním 
podnikům a institucím. Samozřejmě, že minimální přirážka ceny je 100%. Pokud zvažu-
jete prodej vaší orné půdy, navštivte nás, přijďte se poradit! Cenu vám nabídneme lepší, 
popřípadě poradíme. 

Osevní plán

Pšenice ozimá 236,98 ha
Ječmen jarní 233,63 ha
Kukuřice 58,13 ha
Hořčice 49,28 ha
Řepka ozimá 82,43 ha
Mák setý 21,21 ha
Svazenka 9,25 ha
Sveřep vzpřímený
Tomka vonná 1,9   ha  

Budoucnost

Jak snad lze z předchozích řádků vyčíst, chceme náš podnik rozvíjet k  lepším zítřkům. 
Nechystáme se jej prodávat, či postupovat větším koncernům, jak jste možná ze špatně 
informovaných míst slyšeli. Rádi bychom změnili všeobecný náhled společnosti na náš 
podnik a na činnost, kterou ve vašem okolí provádíme. Toho chceme dosáhnou vstříc-
ností  a poctivou prací. 

Závěrem mi dovolte, abych Vám jménem ZS Drnovice, a.s., popřál krásně prožité svátky 
a úspěšný vstup do roku 2022. Především zdraví, klid, pohodu a úsměv na tváři.  
      

                                                 Za představenstvo ZS Drnovice, a.s., Jiří Dvořák, předseda
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Společenská kronika

Jáchym Hájek
Zuzana Konvalinková
Laura Šicová

Nella Olejníková
Meda Kallerová  

Libor Janeček – Kristýna Konečná
Martin Vavřík – Lucie Pilková
Vít Pospíšil – Barbora Drmolová
Tomáš Malák – Monika Tilšerová
Nikolas Laskaroglu – Lenka Brunclíková
Martin Drahotský – Lucie Bradáčová
Martin Grepl – Veronika Kaňová
Jan Janský – Eliška Knollová
Martin Zejda – Klára Pospíšilová
Bořivoj Lebeda – Martina Babyrádová
Pavel Zouhar  - Eva Studecká
Mojmír Dvořík – Tereza Přibylová

Tomáš Korotvička – Gabriela Žaludová
Josef Rác – Aneta Drábková
Roman Votava – Iveta Lamkašová
Michal Weiss – Ivona Růžičková
Matuš Marek – Adéla Kopečková
Erik Boháček – Veronika Kummerová
Martin Balák – Veronika Librová
Martin Höfer – Lucie Sedláková
Lukáš Pospíšil – Petra Jaklová
Miroslav Gibala – Lucie Ježová
Petr Heinz – Žaneta Zehnalová
Pavel Kramář – Renata Dočekalová

Vítáme do života (červen 2021 – říjen 2021)

Anna Kotoučová
Lidmila Adamcová
Petr Skočdopole
Anna Kuchtíčková
Marie Čtvrtníčková

Eva Jiříčková
Bronislava Gottvaldová
Miroslav Brunclík
Josef Musil

Opustili nás navždy (červen 2021 – říjen 2021)

Světlana Petrová
matrikářka

Sňatek uzavřeli (červen 2021 – říjen 2021)
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Provozní doba Obecního úřadu a místní knihovny 
v období vánočních svátků

Z důvodu čerpání dovolených bude Obecní úřad v období vánočních svátků,
tj. od  pondělí 27.12.2021 do pátku 31.12.2021 uzavřen.

Provoz bude zahájen v pondělí 3.1.2022,
podle platných pandemických opatření.

Děkujeme za pochopení.
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